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AktualityÚvodník

Milí spoluobčané 

Sluneční paprsky se dostávají do kon-
dice a před námi je doba dovolených 

a prázdniny. Krásný čas plný očekávání, 
pohody a  těšení se na nevšední zážit-
ky. Jen zkuste zavřít oči a nechte praco-
vat svou fantazii. Už se vidíte na svém 
vysněném místě? Je to lehátko ve stínu 
vysoké palmy, deštěm ohlazené kameny 
na vrcholu hor s překrásným výhledem, 
houpací síť pod jabloní ve vaší zahradě 
v blízkosti stolku s voňavou kávou... Teď 
si ještě vezměte do rukou naše Dobrouč-
ské noviny a potěšte se například zpráva-
mi o úspěšných dětech na naší základní 
škole. Co všechno dnes dětem nabízí je 
úžasné. Soutěže, exkurse, poznání zá-
bavnou formou, zájmové kluby apod. Jak 
o tom přemýšlím, možná bych chtěla být 
zas žákyní dobroučské školy. Anebo ale-
spoň omládnout. :-) I o to se v Dobrouči 
snaží. Článek o vývoji krému proti stár-
nutí si nenechte ujít.
Zdá se vám to povrchní? Tak pro ty z vás 
máme zprávy z Oblastní charity o  jejich 
pohledu na rodinu nebo radu z  Občan-
ské poradny o  nové sociální dávce na 
dlouhodobé ošetřovné. A ještě ohlédnutí 
zahrádkářů – letos slaví 60. narozeniny. 
Zkrátka každý si v DN něco zajímavého 
může najít.
Káva je dopitá, čtenářská chvilka skončila 
a vracíme se tam, odkud jsme vás vytrhli. 
Možná musíte do práce, možná se vydáte 
za zábavou, tak či onak pojedete po naší 
nové silnici.
Přejeme vám šťastnou cestu, pozor na 
silniční piráty a  v  pořádku se vždy vra-
cejte domů. Tuhle frázi opakuji asi každý 
rok, ale myslím, že je to v životě důleži-
té a krásné. Mít se kam vracet, mít se ke 
komu vracet a  vracet se v  pořádku. Tak 
hezké léto všem. 

Dita Hasíková

www.dolnidobrouc.cz

Jaro v Dobrouči ve znamení pohybu
I letos v jarních měsících proběhlo v obci hned několik akcí zaměřených na pohyb. Těmi 
největšími jsou Běh dobroučským krajem a pochody Přes kopce a dolíky a Loupežnické 
putování v Lanšperku. Podrobnější informace naleznete uvnitř v rubrice spolky. 
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Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych Vás informoval o novém řediteli naší 
základní školy. Stal se jím Mgr. Luděk Jansa, který se ujme 
funkce od 1. srpna 2018. Rád bych vyvrátil různé fámy 
a nepravdy, které po obci kolují a v krátkosti popsal celý 
proces konkurzního řízení na ředitele ZŠ. Funkční obdo-
bí ředitele je 6 let a je na radě obce, zda vyhlásí konkurz na 
ředitele či nikoli. V našem případě se rada rozhodla kon-
kurz na ředitele vyhlásit. Tomuto kroku předcházelo mj. 
doporučení školské rady, která je tvořena zástupci peda-
gogů, zřizovatele a rodičů. Proběhla inzerce v tisku, uči-
telských novinách a na webu obce a následně byla ze zá-
kona ustavena konkurzní komise, kterou tvořili zástupce 
České školní inspekce, krajského úřadu, ředitel podobné 
školy, zástupci zřizovatele, pedagog naší školy a  zástup-
ce ze školské rady. Uchazeči podali přihlášku s podklady, 
především s koncepcí rozvoje ZŠ. Poté proběhly pohovo-
ry s jednotlivými uchazeči. Každý člen konkurzní komise 
přidělil uchazečům pořadí. Vítězem se stal Mgr. Luděk 
Jansa, kterého konkurzní komise doporučila radě obce ke 
jmenování ředitelem ZŠ. Rada obce vzala na vědomí a roz-
hodla jmenovat ředitelem ZŠ Mgr. Luďka Jansu.
Rád bych novému řediteli ZŠ popřál hodně štěstí , elánu 
a  úspěchů v  nové práci a  věřím, že přinese svěží atmo-
sféru, naší školu posune a zvýší její prestiž. Končící paní 
ředitelce Mgr. Zdeňce Krejčové bych rád poděkoval za 
dosavadní odvedenou mnohaletou práci .

Pavel Šisler, starosta

Vážení spoluobčané, vážení rodiče, 
jak jistě většina z  vás zaznamenala, tak 
31. května tohoto roku proběhl konkurz 
na ředitele místní základní školy. Vzhle-
dem k  tomu, že mě konkurzní komise 
doporučila a  rada obce zvolila jako no-
vého ředitele školy, dovolte mi, abych se 
vám představil a seznámil vás s koncepcí 
budoucího rozvoje základní školy.
Jmenuji se Luděk Jansa, je mi 35 let, jsem 
ženatý, mám dvě děti a  prakticky celý 
svůj život bydlím zde v Dolní Dobrouči. 
Vysokou školu jsem absolvoval v  Brně 
s  aprobací zeměpis a  dějepis a  až do 
současnosti jsem působil v  ZŠ Bedřicha 
Smetany v  Lanškrouně, kde jsem vyu-
čoval především zeměpis, informatiku 
a přírodopis.
Jelikož to pro mě bude naprosto nová 
zkušenost a velká výzva, jsem proto veli-
ce rád, že stávající ředitelka paní Zdeňka 
Krejčová přijala mou nabídku a stane se 
mou zástupkyní, čímž bude do jisté míry 
zajištěna kontinuita pozitivních trendů 
předchozího vedení. Nečekejte ode mě 
v prvním roce mého působení převratné 
změny, v první řadě se budu muset sezná-
mit s chodem školy a  jejím personálem, 

který se bude v příštím školním roce roz-
šiřovat, neboť budeme mít opět dvě první 
třídy. Chtěl bych provést průzkum mezi 
rodiči, jak jsou se školou spokojeni a jaké 
případné změny by uvítali a podle tohoto 
šetření vypracovat koncepci rozvoje na 
příští roky. Na čem bych rád zapracoval 
od začátku svého funkčního období, by 
byla prezentace školy na veřejnosti. Rád 
bych spustil nové www stránky, které 
by více odpovídaly moderním trendům, 
a dále provedl elektronizaci veškeré škol-
ní agendy. Vy, jakožto rodiče, byste tuto 
změnu nejvíce zaregistrovali zavedením 
elektronické žákovské knížky.
Vzhledem k  tomu, že se jedná o  školu 
venkovského typu, kterou navštěvují pře-
devším žáci z  Dolní a  Horní Dobrouče 
a  Lanšperka, rád bych využil stavu, kdy 
se učitelé a rodiče dobře znají a zaměřil se 
na dobrou spolupráci a  častou komuni-
kaci s rodiči. Chtěl bych navázat na pozi-
tivní práci předchozího vedení a obohatit 
ji o nové prvky. Byl bych rád, aby prove-
dené změny nebyly revoluční, ale evoluč-
ní a  výsledkem byla škola, s  níž budou 
spokojeni žáci, rodiče i pedagogové.

Luděk Jansa 

Nový ředitel ZŠ

Usnenesení

USNESENÍ 
z 19. zasedání Zastupitelstva obce Dolní 

Dobrouč, které se konalo 
dne 9. května 2018 v hasičské zbrojnici 

v Dolní Dobrouči

1. ZO určuje ověřovateli zápisu a členy návr-
hové komise Mgr. Zdeňku Krejčovou a Marii 
Kovářovou. 
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

2. ZO schvaluje návrh programu jednání 
v předloženém znění.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

3. ZO schvaluje práci rady obce za období od 
1. 3. 2018 do 8 5. 2018. 
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

4. ZO schvaluje prodej pozemku a  zřízení 

práva stavby na pozemkové parcele parcelní 
číslo 2928/6 o výměře 487 m2 v katastrálním 
území Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodin-
ného domu v  lokalitě „Havlův palouk“, paní 
Monice Barnetové, bytem Červená č.p. 37, 561 
51 Letohrad za kupní cenu 420,-Kč/m2, podle 
schválených „Pravidel“ prodeje pozemků v za-
stupitelstvu obce dne 12. 2. 2014, usnesením 
č. 5 pro lokalitu Havlův palouk. Dále kupující 
uhradí částku 60.000,-Kč za vybudované pří-
pojky inženýrských sítí k  převáděné parcele. 
Kupující bere na vědomí, že pozemek p. č. 
2928/6 v  k. ú. Dolní Dobrouč je zatížen věc-
ným břemenem pro účely zřízení, provozu, 
údržby, oprav zařízení distribuční soustavy – 
kabelových pojistkových pilířů, pro firmu ČEZ 
Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

5. ZO schvaluje prodej pozemku a  zřízení 
práva stavby na pozemkové parcele parcelní 
číslo 2931/21 o výměře 752 m2 v katastrálním 
území Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodin-
ného domu v  lokalitě „Havlův palouk“, panu 

Petru Zytovi, bytem Velký Hájek č.p. 1528, 564 
01 Žamberk za kupní cenu 420,-Kč/m2, podle 
schválených „Pravidel“ prodeje pozemků v za-
stupitelstvu obce dne 12. 2. 2014, usnesením 
č. 5 pro lokalitu Havlův palouk. Dále kupující 
uhradí částku 60.000,-Kč za vybudované pří-
pojky inženýrských sítí k  převáděné parcele. 
Kupující bere na vědomí, že pozemek p. č. 
2931/21 v k. ú. Dolní Dobrouč je zatížen věc-
ným břemenem pro účely zřízení, provozu, 
údržby, oprav zařízení distribuční soustavy – 
kabelových pojistkových pilířů, pro firmu ČEZ 
Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

6. ZO schvaluje prodej pozemku a zřízení prá-
va stavby na pozemkové parcele parcelní číslo 
2931/11 o výměře 1024 m2 v katastrálním úze-
mí Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodinného 
domu v lokalitě „Havlův palouk“, do podílové-
ho spoluvlastnictví panu Petru Lackovi, bytem 
Taušlova č.p. 332, 561 51 Letohrad a  slečně 
Monice Boháčové, bytem Hrádek, čp. 1, 562 
01 Ústí nad Orlicí, za kupní cenu 420,-Kč/m2, 
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podle schválených „Pravidel“ prodeje pozem-
ků v zastupitelstvu obce dne 12. 2. 2014, usne-
sením č. 5 pro lokalitu Havlův palouk. Dále 
kupující uhradí částku 60.000,-Kč za vybudo-
vané přípojky inženýrských sítí k  převáděné 
parcele. Kupující bere na vědomí, že pozemek 
p. č. 2931/11 v k. ú. Dolní Dobrouč je zatížen 
věcným břemenem pro účely zřízení, provozu, 
údržby, oprav zařízení distribuční soustavy – 
kabelových pojistkových pilířů, pro firmu ČEZ 
Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]   
Usnesení bylo PŘIJATO

7. ZO schvaluje prodej pozemku a zřízení prá-
va stavby na pozemkové parcele parcelní číslo 
2931/24 o výměře 762 m2 v katastrálním úze-
mí Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodinného 
domu v  lokalitě „Havlův palouk“, manželům 
Lence a Ondřejovi Novotným, bytem Ústecká 
č.p. 177, 560 02 Česká Třebová, za kupní cenu 
420,-Kč/m2, podle schválených „Pravidel“ 
prodeje pozemků v  zastupitelstvu obce dne 
12. 2. 2014, usnesením č. 5 pro lokalitu Havlův 
palouk. Dále kupující uhradí částku 60.000,-
Kč za vybudované přípojky inženýrských sítí 
k převáděné parcele. Kupující bere na vědomí, 
že pozemek p. č. 2931/24 v k. ú. Dolní Dobrouč 
je zatížen věcným břemenem pro účely zříze-
ní, provozu, údržby, oprav zařízení distribuční 
soustavy – kabelových pojistkových pilířů, pro 
firmu ČEZ Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

8. ZO schvaluje prodej pozemku a  zřízení 
práva stavby na pozemkové parcele parcelní 
číslo 2931/36 o výměře 786 m2 v katastrálním 
území Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodinné-
ho domu v  lokalitě „Havlův palouk“, manže-
lům Kateřině a Michalovi Benešovým, bytem 
Dolní Dobrouč č.p. 571, 561 02 Dolní Dobrouč 
za kupní cenu 420,-Kč/m2, podle schválených 
„Pravidel“ prodeje pozemků v  zastupitelstvu 
obce dne 12. 2. 2014, usnesením č. 5 pro lokali-
tu Havlův palouk. Dále kupující uhradí částku 
60.000,-Kč za vybudované přípojky inženýr-
ských sítí k  převáděné parcele. Kupující bere 
na vědomí, že pozemek p. č. 2931/36 v  k. ú. 
Dolní Dobrouč je zatížen věcným břemenem 
pro účely zřízení, provozu, údržby, oprav zaří-
zení distribuční soustavy – kabelových pojist-
kových pilířů, pro firmu ČEZ Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 10, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 1, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

9. ZO schvaluje prodej pozemku a  zřízení 
práva stavby na pozemkové parcele parcelní 
číslo 2928/7 o výměře 496 m2 v katastrálním 
území Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodinné-
ho domu v lokalitě „Havlův palouk“, do podí-
lového spoluvlastnictví panu Jakubu Charvá-
tovi, bytem Chodská č.p. 1193, 562 06 Ústí nad 

Orlicí a paní Ivě Řehákové, bytem Dolní Lib-
chavy č.p. 75, 561 16 Libchavy, za kupní cenu 
420,-Kč/m2, podle schválených „Pravidel“ 
prodeje pozemků v  zastupitelstvu obce dne 
12. 2. 2014, usnesením č. 5 pro lokalitu Havlův 
palouk. Dále kupující uhradí částku 60.000,-
Kč za vybudované přípojky inženýrských sítí 
k převáděné parcele. Kupující bere na vědomí, 
že pozemek p. č. 2928/7 v k. ú. Dolní Dobrouč 
je zatížen věcným břemenem pro účely zříze-
ní, provozu, údržby, oprav zařízení distribuční 
soustavy – kabelových pojistkových pilířů, pro 
firmu ČEZ Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL –0]
Usnesení bylo PŘIJATO

10. ZO souhlasí se zřízením zástavního práva 
ve prospěch Komerční banky, a. s., se sídlem, 
Na Příkopě 33 čp. 969, 114 07 Praha 1, IČ: 
45317054 k „právu stavby“, které bude zřízeno 
za účelem realizace stavby rodinného domu na 
pozemku parcelní číslo 2928/7 v  k. ú. Dolní 
Dobrouč, ve prospěch stavebníků pana Jaku-
ba Charváta, bytem Chodská č.p. 1193, 562 
06 Ústí nad Orlicí a paní Ivy Řehákové, bytem 
Dolní Libchavy č.p. 75, 561 16 Libchavy, na 
dobu trvání práva stavby tj.5 let. 
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

11. ZO schvaluje uzavření smlouvy o  bez-
úplatném převodu majetku č.j. UZSVM/
HUO/1340/2018-HUOM, pozemkové parcely 
parcelní číslo 624/5 v katastrálním území Dol-
ní Dobrouč, od ČR – Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, se sídlem Rašíno-
vo nábřeží 390/42, 128 00 Nové Město, Praha 
2. Poplatkovou povinnost spojenou s  převo-
dem pozemku nese obec.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

12. ZO schvaluje uzavření smlouvy o  bez-
úplatném převodu majetku č.j. UZSVM/
HUO/1420/2018-HUOM, pozemkové parce-
ly parcelní číslo 725/27 v katastrálním území 
Dolní Dobrouč, od ČR – Úřadu pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových, se sídlem 
Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Nové Měs-
to, Praha 2. Poplatkovou povinnost spojenou 
s převodem pozemku nese obec.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

13. ZO schvaluje uzavření smlouvy o  bez-
úplatném převodu vlastnického práva k  ma-
jetku č.j. UZSVM/HUO/2243/2018-HUOM, 
pozemkové parcely parcelní číslo 4445/44 
v  katastrálním území Dolní Dobrouč, od ČR 
– Úřadu pro zastupování státu ve věcech ma-
jetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 
128 00 Nové Město, Praha 2. Poplatkovou 

povinnost spojenou s  převodem pozemku 
nese obec.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

14. ZO schvaluje výkup pozemkových par-
cel: parcelní číslo 335 o výměře 281 m2, parcel-
ní číslo 336 o výměře 1497 m2 a parcelní číslo 
347/21 o výměře 32 m2 v katastrálním území 
Lanšperk, od pana ing. Karla Kozdery, bytem 
Polská č.p. 1275, 565 01 Choceň, za kupní cenu 
30,-Kč/m2. Veškeré náklady spojené s  výku-
pem pozemků nese kupující.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

15. ZO schvaluje prodej pozemkové parcely 
parcelní číslo 1621/6 o výměře 4 512 m2 v ka-
tastrálním území Horní Dobrouč, k  výstavbě 
rodinného domu, manželům Markovi a Niko-
le Bartošovým, oba bytem Roosveltova 617/28, 
Praha 6 - Bubeneč, za kupní cenu 110,00 Kč/
m2 a  splnění pravidel prodeje obecních po-
zemků, a  to smlouvou o  smlouvě budoucí 
kupní, se složením závdavku (kauce) ve výši 
25 tis. Kč a podmínek prodeje schválených pro 
prodej p.p.č 404/1 v k.ú. Horní Dobrouč v ZO 
dne 10. 6. 2015, usnesením č. 9. Inženýrské 
sítě včetně příjezdové komunikace ke stavební 
parcele 1621/6 v k.ú. Horní Dobrouč vybuduje 
a uhradí kupující. 
Dále kupující bere na vědomí, že pozemek p.č. 
1621/6 v  k.ú. Horní Dobrouč je v  současné 
době zatížen nájemním vztahem k  zeměděl-
skému využití, s  výpovědní lhůtou k  31. 10. 
2018. Do té doby nesmí na převáděném po-
zemku kupující zřídit stavbu a strpí nájemcem 
řádné užívání tohoto pozemku. 
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

16. ZO schvaluje prodej nově oddělené čás-
ti pozemkové parcely parc. č. 470/6 o výměře 
1701 m2, z  pozemkové parcely parcelní číslo 
470/1 v  katastrálním území Horní Dobrouč, 
podle předloženého GP č. 269-25/2018, k vý-
stavbě rodinného domu, panu Štěpánu Va-
lentovi, bytem Jižní č.p. 1834, 560 02 Česká 
Třebová, za kupní cenu 110,00 Kč/m2 a  spl-
nění pravidel prodeje obecních pozemků, 
a  to smlouvou o  smlouvě budoucí kupní, se 
složením závdavku (kauce) ve výši 25 tis. Kč 
a  podmínek prodeje schválených pro prodej 
p.p.č 404/1 v  k.ú. Horní Dobrouč v  ZO dne 
10. 6. 2015, usnesením č. 9. Inženýrské sítě ke 
stavební parcele 470/6 v  k.ú. Horní Dobrouč 
vybuduje a  zaplatí kupující. Kupující bere na 
vědomí zatížení pozemkové parcely parcelní 
číslo 470/6 v k.ú. Horní Dobrouč věcným bře-
menem pro kabelové vedení NN, ve prospěch 
společnosti SAETTA ENERGY s.r.o., Horní 
Dobrouč 147, a  společnosti ČEZ Distribuce, 
a.s., Teplická 874/8, Děčín.
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[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

17. ZO schvaluje výkup pozemkové parcely 
parcelní číslo 4132/57 o výměře 19 m2, oddě-
lený GP č. 1719-23/2016 z  pozemku PK 178 
v katastrálním území Dolní Dobrouč, od paní 
Jindřišky Hynkové, bytem Dolní Dobrouč č.p. 
128, za kupní cenu 70,-Kč/m2. Veškeré nákla-
dy spojené s výkupem pozemků nese kupující.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

18. ZO schvaluje prodej pozemkové parcely 
parcelní číslo 175/10 o výměře 45 m2 odděle-
ný GP č. 1719-23/2016 z pozemku EN 4132/12 
v katastrálním území Dolní Dobrouč paní La-
dislavě Sovové, bytem Dolní Dobrouč čp. 128, 
za kupní cenu 70,-Kč/m2 a  za splnění všech 
pravidel obce o prodeji pozemků. Podmínkou 
prodeje je nabytí vlastnictví obce k pozemko-
vé parcele parcelní číslo 4132/57 v k.ú. Dolní 
Dobrouč podle GP č. 1719-23/2016.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

19. ZO schvaluje předložený návrh studie 
stavby s  názvem „Parkoviště CONTIPRO, 
Dolní Dobrouč“ vypracovaný fy JSD projekt, 
s.r.o., Džbánov 22, 566 01 Vysoké Mýto, zak. 
č.: 278-17-3, datum: 02/2018 pro vybudová-
ní mj. nových komunikací po obecních po-
zemcích v  prostoru vedle čistírny odpadních 
vod v  lokalitě „Šejv“ v  rozsahu mapového 
podkladu č. 9 a  schvaluje přiložený návrh 
smlouvy o právu umístění a provedení stavby 
nové komunikace v  rámci stavby „Parkoviště 
CONTIPRO, Dolní Dobrouč“ , na pozemcích 
parcelní čísla 2001/69, 2096/3, 2096/7, 2096/8, 
2096/12, 2096/14, 2096/15, 2096/16, 2096/17, 
2096/18, 2105/1, 4283/17 a 4283/64 v k.ú. Dol-
ní Dobrouč. Tato komunikace bude sloužit 
jako nový sjezd k ČOV a příjezd k budoucímu 
parkovišti fy Contipro a.s., Dolní Dobrouč čp. 
401, IČ: 60917431.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

20. ZO schvaluje plnění rozpočtu k  30. 4. 
2018.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

21. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 
2/2018.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

22. ZO volí Mgr. Ivu Špinlerovou do funkce 
přísedící Okresního soudu v Ústí nad Orlicí.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

23. ZO Dolní Dobrouč v souladu s ustanove-
ním § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 128/2000 
Sb., o  obcích (obecní zřízení), ve znění poz-
dějších předpisů, deleguje pana Ing. Vladimíra 
Hovada, jako zástupce obce Dolní Dobrouč, 
která je akcionářem společnosti Vodovody 
a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a. s., se síd-
lem Jablonné nad Orlicí, Slezská 350, PSČ 561 
64, IČ: 48173398, na řádnou valnou hromadu, 
konanou v sídle společnosti dne 28. 6. 2018.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

Pavel Šisler
starosta obce 

Dolní Dobrouč 10. 5. 2018
Zapsala: Kristýna Pražáková
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U S N E S E N Í 
z 20. zasedání Zastupitelstva obce Dolní 

Dobrouč, které se konalo 
dne 25. června 2018 v hasičské zbrojnici 

v Dolní Dobrouči

1. ZO určuje ověřovateli zápisu a členy ná-
vrhové komise Mgr. Zdeňku Krejčovou a Ma-
rii Kovářovou. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] 

2. ZO schvaluje návrh programu jednání 
v předloženém znění.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

3. ZO schvaluje práci rady obce za období 
od 9. 5. 2018 do 24. 6. 2018. 
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 1, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

4. ZO schvaluje prodej pozemku a  zřízení 
práva stavby na pozemkové parcele parcelní 
číslo 2931/39 o výměře 603 m2 v katastrálním 
území Dolní Dobrouč, pro výstavbu rodin-
ného domu v  lokalitě „Havlův palouk“, man-
želům Janě a  Vladimírovi Pirklovým, bytem 
Masarykova č.p. 1501, 560 02 Česká Třebová, 
za kupní cenu 420,-Kč/m2, podle schválených 
„Pravidel“ prodeje pozemků v  zastupitelstvu 
obce dne 12. 2. 2014, usnesením č. 5 pro lo-
kalitu Havlův palouk. Dále kupující uhradí 
částku 60.000,-Kč za vybudované přípojky 

inženýrských sítí k převáděné parcele. Kupující 
bere na vědomí, že pozemek p. č. 2931/39 v k. 
ú. Dolní Dobrouč je zatížen věcným břeme-
nem pro účely zřízení, provozu, údržby, oprav 
zařízení distribuční soustavy – kabelových po-
jistkových pilířů, pro firmu ČEZ Distribuce a. s.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]  
Usnesení bylo PŘIJATO

5. ZO schvaluje přemístění stanoviště pro 
umístění kontejnerů tříděného odpadu z  po-
zemkové parcely p. č. 2931/12 a  pozemkové 
parcely p. č. 2931/16 v  k. ú. Dolní Dobrouč 
v lokalitě Havlův palouk a pověřuje radu obce 
výběrem jiného vhodného místa v této lokalitě.

[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

6. ZO neschvaluje záměr prodeje části po-
zemkové parcely parcelní číslo 2931/12 o vý-
měře cca 100 m2, v katastrálním území Dolní 
Dobrouč, v lokalitě „Havlův palouk“, v rozsahu 
podle přiloženého mapového podkladu č. 3.

[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]   
Usnesení bylo PŘIJATO

7. ZO schvaluje plnění rozpočtu k  31. 5. 
2018.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

8. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 
3/2018.
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 1]
Usnesení bylo PŘIJATO

9. ZO schvaluje účetní závěrku obce Dolní 
Dobrouč za rok 2017 sestavenou k 31. 12. 2017.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] 
Usnesení bylo PŘIJATO

10. ZO schvaluje závěrečný účet obce Dolní 
Dobrouč za rok 2017 bez výhrad.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

11. ZO bere na vědomí „Porovnání všech 
položek výpočtu ceny pro vodné a  stočné 
podle cenových předpisů pro vodné a stočné“ 
za rok 2017.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

12. ZO bere na vědomí Závěrečný účet DSO 
ROT za rok 2017 bez výhrad.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]
Usnesení bylo PŘIJATO

Pavel Šisler, starosta obce 

Dolní Dobrouč 26. 6. 2018
Zapsala: Kristýna Pražáková
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Upozornění

Volby do zastupitelstev obcí 2018
Ve dnech 5. a  6. října 2018 se v  naší obci 
budou konat volby do zastupitelstva obce. 
Hlasování bude probíhat v pátek od 14.00 do 
22.000 hod. a pokračovat bude v sobotu od 
8.00 hod. do 14.00 hodin.
Ve volbách do zastupitelstva obce se v  Dolní 
Dobrouči volí 15 členů zastupitelstva.
Právo volit ve volbách do zastupitelstev obcí 

má zletilý státní občan ČR nebo státní občan 
jiného členského státu Evropské unie, pokud 
je v obci přihlášen k trvalému pobytu. Pokud 
bude chtít ve dnech voleb do zastupitelstva 
obce volit cizí státní občan Evropské unie, 
musí sám požádat u obecního úřadu o zápis do 
dodatku stálého seznamu voličů – nejpozději 
tak může učinit ve středu 3. října 2018 do 16.00 

hodin, kdy se uzavírají seznamy (dodatečně jej 
nelze dopsat do dodatku ani ve volební míst-
nosti). 
U  voleb do zastupitelstev obcí nelze volit na 
voličský průkaz, hlasovat může volič pouze ve 
svém „domovském“ volebním okrsku.
Více informací naleznete na webu www.mvcr.cz. 

Marcela Skalická

Instituce

Informace z Občanské poradny Ústí nad Orlicí
DLOUHODOBÉ OŠETŘOVNÉ
Od 1. června 2018 začne platit nová dávka ze 
systému nemocenského pojištění – tzv. dlou-
hodobé ošetřovné.
Nárok na dlouhodobé ošetřovné vznikne 
tomu, kdo dlouhodobě pečuje o člena rodiny 
v domácím prostředí alespoň po dobu 30 dnů 
a nemůže kvůli tomu chodit do zaměstnání nebo 
vykonávat samostatnou výdělečnou činnost.
Dlouhodobou péčí se rozumí poskytování ce-
lodenní péče ošetřovanému spočívající v kaž-
dodenním ošetřování (tzn. péče spojená s po-
dáváním jídla a  pití, oblékáním, svlékáním, 

tělesnou hygienou a pomocí při výkonu fyzi-
ologické potřeby).
Dávku je možné pobírat nejdéle 90 kalendář-
ních dnů a výše dávky za kalendářní den činí 
60 % denního vyměřovacího základu.

Ošetřovanou osobou musí být fyzická osoba, 
jejíž závažná porucha zdraví si vyžádala hos-
pitalizaci trvající nejméně 7 kalendářních dnů. 
Potřebu péče v následujícím období musí po-
tvrdit ošetřující lékař.
Abyste mohli uplatnit nárok na dlouhodobé 
ošetřovné, musíte být:

a) manželem (manželkou) ošetřované osoby 
nebo registrovaným partnerem (registrovanou 
partnerkou) ošetřované osoby,
b) příbuzným v linii přímé s ošetřovanou oso-
bou nebo její sourozenec, tchyně, tchán, sna-
cha, zeť, neteř, synovec, teta nebo strýc,
c) manželem (manželkou), registrovaným 
partnerem (registrovanou partnerkou) nebo 
druhem (družkou) fyzické osoby uvedené 
v písmenu b), nebo
d) druhem (družkou) ošetřované osoby nebo 
jinou fyzickou osobou žijící s ošetřovanou oso-
bou v domácnosti.
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Na rozdíl od běžného krátkodobého ošetřov-
ného je tato dávka určena i pro OSVČ. Protože 
je to ale dávka nemocenského pojištění, pod-
mínkou pro vznik nároku na její výplatu je do-
statečně dlouhá účast na pojištění.
Zaměstnancům vznikne nárok na dlouhodo-
bé ošetřovné, pokud jsou účastni nemocen-
ského pojištění alespoň  90  kalendářních dnů 
v posledních 4 měsících. U OSVČ je to účast 
na pojištění  alespoň  po dobu 3  měsíců bez-
prostředně předcházející dni vzniku potřeby 
dlouhodobé péče nebo dni prvního převzetí 
této péče.
V průběhu péče, za kterou náleží dlouhodobé 

ošetřovné, vám zaměstnavatel nemůže dát vý-
pověď a  po ukončení péče vám nová úprava 
v zákoníku práce garantuje původní práci i ná-
vrat na stejné pracovní místo.
Zaměstnavatel ale nemusí poskytnout pracov-
ní volno na tuto péči automaticky. Může to 
odmítnout, ale jen kvůli vážným provozním 
důvodům. V takovém případě vám je musí pí-
semně sdělit. V ostatních situacích je povinen 
volno poskytnout.
Nárok na další dlouhodobé ošetřovné může 
vzniknout nejdříve po uplynutí 12 měsíců ode 
dne, za který jste měli naposledy na tuto dávku 
nárok. Dlouhodobé ošetřovné náleží vždy jen 

jednou, i když současně poskytujete péči více 
osobám.

Služby občanské poradny jsou poskytovány 
bezplatně, jsou určeny všem lidem, kteří se do-
stali do nepříznivé sociální či životní situace, 
nebo jim taková situace hrozí, situaci neumí 
sami řešit a potřebují pomoc.
Informace o provozní době a kontakty na ob-
čanskou poradnu najdete na www.uo.charita.
cz nebo je získáte na telefonu 734 281 415.
Nebojte se proto na nás obrátit, rádi se vám 
budeme věnovat.

Pracovníci Občanské poradny Ústí nad Orlicí

Policie radí před prázdninami
Vzhledem k  tomu, že je začátek prázdnin, 
pardubická krajská policie by ráda dala ob-
čanům několik cenných preventivních rad na 
prázdniny. V první řadě bychom rádi apelova-
li na rodiče ve vztahu k vysvědčení, aby byli 
při hodnocení neúspěchů svých dětí rozvážní 
a nezvýšily se nám počty pohřešovaných dětí.
Jako každoročně se řada z  nás chystá na do-
volené, chaty a  chalupy vozidlem. Období 
prázdnin je v tomto ohledu poměrně rizikové 
z důvodu vysokých denních teplot, oprav ko-
munikací, uzavírek, tvoření se kolon nebo tep-
lotních změn povrchů komunikací. Současně 
je v létě vyšší pohyb motorkářů, cyklistů a sa-
mozřejmě dětí. Proto policisté radí řidičům, 
aby:
• byli zvláště pozorní a ohleduplní,
•  na cesty se vydávali odpočatí a  s časovou 

rezervou,
• zajistili si během cesty dostatek tekutin,
• cestu si naplánovali, případně si aktualizo-

vali navigaci a  sledovali aktuální dopravní 

značení,
• a při cestování měli řádně upevněný náklad 

ve vozidle.
Cyklisté by měli používat ochranné pomůcky 
– helmy a chodcům i cyklistům bychom dopo-
ručovali vždy při snížené viditelnosti používat 
reflexní prvky.
Pokud rodiče posílají své děti na letní tábory, 
měli by je poučit o rizicích úrazů. Zároveň by 
měli vybírat tábory, které mají prověřený per-
sonál, tábory, které poskytují kvalitní služby 
a  odpovídající hygienické zázemí. O  dětech, 
které na tábory nejezdí, by rodiče měli mít 
přehled, měli by vědět, jak tráví svůj volný čas, 
a zde je na místě poučení dětí o rizicích užívání 
alkoholu a jiných návykových látek.
Na místě je jistě i  důležité zmínit rizika so-
ciálních sítí. Policie ČR v  žádném případě 
nedoporučuje dětem ani dospělým sdílet na 
sociálních sítích fotografie z probíhajících do-
volených, neboť je to jako pozvánka pro zloděje 
do prázdného domu či bytu. Pokud odjíždíte 

mimo domov, je vhodné se domluvit s příbuz-
nými či sousedy, aby vám nemovitost zkont-
rolovali. Samozřejmě vhodné jsou i různé typy 
technického zabezpečení objektů.
Pokud se chystáte do kempů či pod stan, dej-
te si pozor na zloděje, kteří se specializují na 
krádeže z  otevřených stanů, chatek, kradou 
i jízdní kola a zkrátka vše, co jim přijde v neu-
zamčených objektech pod ruku.
Pokud budete cestovat do zahraničí, zkont-
rolujte si před cestou platnost cestovních do-
kladů všech členů posádky a zjistěte si důležitá 
telefonní čísla a  konzulátní místa v  zemích, 
kam cestujete. Důležité rady a upozornění na 
rizika spojená s cestami do zahraničí naleznete 
na stránkách Ministerstva zahraničí ČR. Jistě 
přínosný je i projekt Dobrovolné registrace ob-
čanů ČR při cestách do zahraničí tzv. DROZD.
Krásné letní dny vám přeje

por. Ing. Markéta JANOVSKÁ
tisková mluvčí policie Pardubického kraje

Rodina je záchranná síť
Rodina má ve společnosti 
zcela nezastupitelné místo. 
Oblastní charita Ústí nad 
Orlicí cílí své služby právě 
na podporu rodiny a všech-
ny věkové kategorie jejích 
členů. 
Klima ve společnosti není 
pro rodinu ideální, proto je 

třeba znovu objevit nezastupitelnou hodnotu 
a  krásu rodiny. Podpora rodiny je také jedna 
z  priorit Oblastní charity Ústí n.O. „Ve všech 
službách, které poskytujeme, se setkáváme s lid-
mi, kteří volají po pozornosti okolí a potřebují 
pomoc. Často vidíme, že když rodina dobře fun-
guje, a některý z  jejích členů se ocitne v život-
ních nesnázích, plní úlohu záchranné sítě.“ říká 
ředitelka Marie Malá a dodává: „naše služby se 
zaměřují na všechny věkové kategorie – od ko-
lébky až po hrob.“

Nabízené služby 
Rodičům s  malými dětmi slouží dvě rodinná 
centra a mládeži Nízkoprahový klub. Pracov-
nice terénní služby Šance pro rodinu zajíždí 
přímo do ohrožených rodin v  celém okre-
se, kde učí rodiče konkrétním dovednostem 
a převzetí zodpovědnosti za chod rodiny. 
V  občanské poradně se potkáváme s  nebla-
hými vlivy, které ohrožují rodiny - např. dlu-
hy, exekuce, rozvody, neplacení výživného. 
Následky většinou nesou ženy s  dětmi, které 
často nemají nikde dovolání. Hodně lidí na-
ivně a  nerozvážně naletí lákavým nabídkám 
rychlých půjček, které slibují zaručené štěstí, 
a  přivedou tak rodinu do vážných problémů. 
Rychlé štěstí ale neexistuje, štěstí pramení spíše 
z letitého budování vztahů, věrné péče o rodi-
nu a trpělivé práce na pracovišti.
Starší generaci jsou určeny zdravotní služ-
by - charitní ošetřovatelská služba, půjčovna 
kompenzačních pomůcek a domácí hospicová 

péče. Zdravotně handicapovaným lidem osob-
ní asistence, pečovatelská služba či sociálně 
terapeutické dílny. I  zde je rodinné zázemí 
pečující rodiny velmi důležité pro spolupráci 
s těmito službami. 
A  konečně: i  lidem, kteří domov nemají, po-
skytujeme v našich zařízeních možnost hygie-
ny, výměny oblečení a snažíme se jim pomoci, 
aby se vrátili zpět do samostatného života. 

Charita podporuje rodinu
Budovat rodiny je důležité i přes různé těžkos-
ti, které život přináší. Vytváření bezpečného 
zázemí domova na základě vzájemné lásky je 
podstatný vzorec pro životní postoje dalších 
generací. 
Charita podporuje tradiční model rodiny 
s  jeho hodnotami zodpovědnosti, slušnosti či 
ohleduplnosti a nabízí k tomu své služby.

Iva Marková, Oblastní charita Ústí n.O., 
www.uo.charita.cz
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Dokument Místní akční plán vzdělávání byl 
úspěšně schválen

Od května 2016 do dubna 2018 probíhal na 
území správních obvodů obcí s  rozšířenou 
působností Ústí nad Orlicí a  Česká Třebová 
projekt s názvem Místní akční plán vzdělávání. 
Cílem projektu bylo zmapovat region z pohle-
du školství, co se nám daří, co nám naopak ne-
jde a v čem vidíme rezervy. Všechny tyto pod-
něty a  nápady byly zpracovány v  dokumentu 
s názvem Místní akční plán vzdělávání, který 
je složen z několika částí. Celý tento dokument 
byl schválen 17. ledna 2018 a  je dostupný na 
webových stránkách www.maporlicko.cz.
Celkem jsme uspořádali 12 seminářů, 11 ukáz-
kových hodin, 4 workshopy, 7 kulatých stolů 
a 2 odborné stáže. Všechny tyto akce byly ur-
čeny jak pedagogickým pracovníkům, tak i šir-
ší veřejnosti. Podařilo se nám uspořádat akce 
s Martinem Romanem, Margit Slimákovou či 

Pavlem Kraemerem. 
Do podvědomí veřejnosti jsme se snažili do-
stat pomocí soutěže O  nejlepší (mimo)školní 
projekt, která probíhala v měsíci únoru 2018. 
Do soutěže se zapojilo 17 aktivit, které soutěži-
ly o zájezd do brněnského vědeckotechnického 
parku s  názvem VIDA. Vítězem se stal Dům 
dětí a mládeže Kamarád Česká Třebová, který 
si tuto odměnu naplno užil 28. března 2018. 
Od 1. května zahajujeme projekt Místní akč-
ní plán vzdělávání II, v rámci kterého budeme 
pokračovat v podpoře škol a školských zařízení 
z regionu.
Chtěli bychom touto cestou poděkovat všem, 
kteří se do projektu zapojili. Pokud se chcete 
o nás a naší činnosti dozvědět více, podívejte 
se na webové stránky www.maporlicko.cz. 

www.maporlicko.cz

Zahrada mateřské 
školy- místo 

her, setkávání 
a vzdělávání

Ve čtvrtek 7. 6. 2018 od 17 hodin proběhla 
v  sále hasičské zbrojnice prezentace budoucí 
zahrady MŠ v přírodním stylu.
Z  Hradce Králové z  ateliéru New Visit přije-
la paní Ing. Jitka Jiránková, která připravila 
a předvedla prezentaci. Samotný projekt zpra-
covala podle dílčích návrhů a  přání učitelek 
MŠ, dětí a  hlavně podle nejnovějších trendů 
vzdělávání pro všestranný rozvoj dětí před-
školního věku. 
Školní zahrada bude dětem umožňovat zkou-
mání, poznávání a pozorování přírodních dějů. 
Rozvíjí se tím pozitivní vztah k  floře i  fauně, 
pochopení souvislostí, příčin a následků v při-
rozeném prostředí prostřednictvím prožitko-
vého učení. Předškolní věk je klíčový pro zá-
klady přírodní a ekologické gramotnosti.
Zahrada MŠ je rozdělena do několika tema-
tických částí: „Česká zahrádka“ s  ovocnými 
stromy, záhony se zeleninou a bylinkami, dále 
„Keltská vesnička“ z vrbového proutí, „Amfi-
teátr“ s ohništěm pro akce s rodiči, „Výukový 
altán“ pro různé činnosti. K  osvěžení dětí za 
horkých dnů bude sloužit mlhoviště. Pro po-
hybový rozvoj nebudou chybět ani dřevěné 
balanční prvky, trampolíny či skluzavky.
Paní Ing. Jiránková doplnila projekci zajíma-
vými detaily a  zodpověděla otázky. Jen nám 
bylo líto, že v sále kromě učitelek MŠ a dvou 
zastupitelů obce byly pouze čtyři maminky. 
Škoda, že tato akce nevzbudila větší pozornost 
současných či budoucích rodičů dětí MŠ. 

Blanka Srbová

Do Oucmanic za zvířátky
Začátkem dubna jsme jeli na výlet do Oucma-
nic, kde byl pro všechny předškolní děti objed-
nán výukový program v  Ekocentru PALETA. 
Přijeli jsme do pěkného prostředí statku a po 
svačince jsme se rozdělili do tří skupin. Kaž-
dá skupinka tak absolvovala jeden z programů 
pro MŠ. Paní lektorka se dětí vlídně ujala, za-
vedla je do příjemné učebny, kde nás všechny 
čekalo překvapení......bzukot včel a  vyprávění 
o  jejich životě – program Včeličky. Potom se 
samy děti staly včelami a na louce před statkem 
sbíraly nektar z  květů. Zahrály si i  na všech-
ny obyvatele úlu – královnu, dělnice a trubce. 

Druhá skupina dětí se dozvěděla zajímavosti 
ze života domácích zvířat a  venku si mohly 
prohlédnout a  pohladit oslíka, kozu, ovečky 
a beránka. Nakonec si děti samy vyrobily más-
lo, které také ochutnaly na kousku pečiva. Tře-
tí parta dětí se setkala s oslíkem, který pořád 
nakupoval a doma se mu hromadily odpadky. 
Děti mu je pomohly uklidit. Přišli jsme spo-
lečně na to, že je dobré třídit, recyklovat, a tak 
ochránit přírodu.
Užili jsme si pěkný den, protože nám i počasí 
přálo, a se spoustou zážitků se vrátili do MŠ.

Petra Králová

Školkový ples
Ptáte se, proč mateřská škola pořádá ples 
v  květnu? Odpověď je jednoduchá. Oslavuje-
me tak Den rodin. Protože co je krásnějšího, 
než když je rodina pohromadě a  společně se 
baví. Náš plesový den připadl na pátek 18. 
května 2018. V 16:30 hodin se sešli malí i velcí 
krásně nastrojení tanečníci v  Lidovém domě 
v  Dolní Dobrouči. Jako první děti zazpívaly 
rodičům písničku ,,Máme vás rádi mámy, tá-
tové „ Celý text si někdy nechte zazpívat, neboť 
nejedno oko uronilo malou slzičku. Poté začala 
série předtančení.
Jako první se představilo oddělení menších 
dětí ,,Berušky“. Tančily s  dešťovými holemi 
a přijela i královna koloběžka. Následoval ta-
nec rodičů, kteří byli vyzváni k  předvedení 
valčíku.
Jako druzí vystoupily starší děti z  oddělení 
Motýlků se stínovým divadlem a  následoval 
další tanec rodičů, tentokrát jive.
Potom přišly na řadu nejmenší děti z oddělení 
Broučků, radovaly se z  jara prostřednictvím 
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vyrobených květinek na písničku Z. Svěráka 
,,Jaro dělá pokusy.“ A opět jsme dali příležitost 
rodičům, kteří bravurně zvládli zatančit fox-
trot.????
Poslední se nám představilo velké oddělení 
Včeliček. Ale pozor, všichni se přeměnili na 
kočky a kocoury a tančili na písničku Koťata. 
Posledním úkolem pro rodiče bylo předvedení 
polky. Na tento nejznámější tanec jim sál téměř 
nestačil. Děti nadšeně pozorovaly mamku a tať-
ku, jak si zvesela poskakují, a pak dostaly příle-
žitost i ony. Sálem zněly oblíbené dětské písničky 
a  zábava byla v  plném proudu. Nechyběla ani 
skvělá tombola a přehlídka plesových modelů.
A najednou byl večer. Cukrovinky byly vypro-
dané, ceny rozdané, děti i rodiče příjemně una-
vení. Do postýlek se určitě těšili všichni.
Velký dík patří ochotným rodičům, dětem za 
vzorné chování, panu hospodskému za sál, 
panu DJ i paní fotografce za čas s námi strá-
vený, zaměstnancům MŠ a všem sponzorům.
Díky, díky, díky a za tři roky se uvidíme.

Dita Hasíková

Dětský den 
v mateřské škole

Slavíme každým rokem a pokaždé jinak. Letos 
se děti na několik dnů proměnily na skřítky 
z lesního království. A jako správní lesní skřít-
ci se děti zdokonalovaly v  umění chránit les, 
přírodu a všechno živé v ní. Vymýšlely si svá 
skřítkovská jména, vyráběly různé talismany 
a ozdoby z přírodnin, zdobily si svoje lesní ob-
lečky, učily se kouzelná zaříkávadla. Podnikly 
dlouhou výpravu za velkými lesními ochrán-
ci (myslivci), kde poznávaly zvířátka a stromy 
a dozvěděly se spoustu zajímavých věcí. A nej-
starší skřítkové, kteří ve školce zůstali přes noc 
dokázali svoji odvahu při strašidelné noční 
cestě za Hejkalem. Ti, co ji zvládli, si za odmě-
nu odnášeli zlatou kouzelnou šišku. Druhý den 
pak všem skřítkům chutnala výborná zmrzlina 
a v horkém počasí byl příjemným osvěžením 
vodotrysk na zahradě. Ještě jeden dárek kaž-
doročně na děti čeká - všechny děti odcházejí 
ze školky po obědě domů. Ale to už je dárek od 
rodičů k jejich svátku.  Eva Pecháčková 

Strategické řízení a plánování ve školách 
a v územích v ZŠ Dolní Dobrouč

Projekt, jehož realizaci jsme zahájili v červnu 
2017, vytváří podmínky pro efektivní strate-
gické řízení a plánování ve školách s akcentem 
na pedagogické vedení. V jeho rámci probíhá 
vzdělávání vedení školy, pracovní workshopy 
a setkávání nejen zaměstnanců školy, ale i dal-
ších účastníků výchovně vzdělávacího procesu. 
V  průběhu prvního pololetí tohoto školního 
roku jsme na základě výstupů z těchto aktivit 
vytvořili dokument Rozvojové potřeby školy. 
Nyní pracujeme na tvorbě Školního akčního 
plánu. Konzultantkou rozvoje školy je Ing. et 

Ing. Soňa Španielová, Ph.D., MBA. Odborně 
vede naše setkávání a  poskytuje vedení školy 
individuální podporu.
26. dubna se uskutečnila schůzka, při níž se 
nad školou zamýšleli naši žáci 8. a 9. ročníku. 
V  pracovních skupinách se shodli na těchto 
hlavních kladech: opravená škola, připrave-
nost na další studium, příjemní učitelé s  in-
dividuálním přístupem k  žákům. Mínusem 
pro ně jsou rekuperační jednotky ve třídách, 
dlouho používané učebnice, zastaralé vybave-
ní počítačové učebny, chybí jim možnost wifi 

připojení, rádi by změnili i skladbu jídelníčku 
ve školní jídelně. Jako slogan charakterizující 
školu uváděli např. „Škola přítelem“ nebo (pro 
nás potěšující i  úsměvné hodnocení) „Starší, 
ale hodně naučí“. Shodli se také na užitečnosti 
a smysluplnosti takového setkání, ocenili, že je 
nasloucháno jejich názorům. Všem patří moje 
pochvala za jejich odpovědný přístup při řeše-
ní zadaných úkolů. Pracovní setkání se zástup-
ci rodičů (třídní důvěrníci SRPDŠ) je napláno-
váno na 28. května.

Mgr. Zdeňka Krejčová
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Soutěž v angličtině
Dne 4. dubna odjelo čtyřčlenné družstvo dětí ze 4. třídy reprezentovat naši školu do ZŠ v Dolní 
Čermné v soutěži v anglickém jazyce. V silné konkurenci dalších šesti družstev se naši umístili na 
úžasném 2. místě. Velká gratulace tak patří Máje Mikyskové, Elišce Mlynářové, Šimonovi Matějíč-
kovi a Markétě Janďourkové. Martina Křivohlávková

Projekt „ZŠ Dolní 
Dobrouč 22“

(Výzva OP VVV „Podpora škol formou pro-
jektů zjednodušeného vykazování - Šablony 
pro MŠ a ZŠ I“)
V rámci šablony Odborně zaměřená tematic-
ká setkávání s rodiči žáků ZŠ se 22.3. uskuteč-
nilo již třetí setkání s rodiči, tentokrát na téma 
Poruchy učení. Přednášela Mgr. Edita Hrdi-
nová - Keprtová z PPP Ústí n. Orlicí. Seznámi-
la rodiče s příčinami, druhy i projevy poruch 
učení. Závěrem se rodiče zapojili do diskuse 
a ptali se, co je ohledně poruch učení zajímalo.
Mgr. Soňa Křížová, Ph.D. nás navštívila již 
podruhé. Tentokrát si připravila přednášku na 
téma Společné vzdělávání – inkluze. Obecně 
pohovořila o  inkluzi, o  změnách v  zákonech, 
o  žácích se specifickými poruchami učení, 
podpůrných opatřeních a o žácích nadaných.
10. 5. proběhla přednáška Mgr. Kamily Barlow 
na téma Styly učení, jak na učení, motivace 
k učení. Opět velice hodnotná přednáška, ro-
diče byli aktivní a měli spoustu dotazů.
Srdečně zveme rodiče našich žáků na poslední 
přednášku na téma Využití talentu a  silných 
stránek (volba povolání). Setkání se uskuteční ve 
středu 6. 6. od 15,30 hodin v budově ZŠ čp. 423.
Další šablonu, kterou si naše škola zvolila, je 
Klub zábavné logiky a deskových her pro žáky 
ZŠ. Jedná se o  volnočasovou aktivitu, která 
vede k rozvoji logického a strategického myš-
lení žáků. Klub pracoval po celý rok, žáci se 
scházeli jedenkrát týdně.
Šablona Čtenářský klub pro žáky ZŠ - během 
celého školního roku pracovaly na škole tři 
čtenářské kluby. Je to opět volnočasová ak-
tivita, která rozvíjí klíčové kompetence žáků 
a  čtenářskou gramotnost. V  každém pololetí 
proběhlo šestnáct setkání.
Z  projektu jsme využili i  šablonu Doučování 
žáků ZŠ ohrožených školním neúspěchem. 
Snažíme se pomoci žákům upevnit zvyk pro-
vádět samostatnou odpolední přípravu a pod-
pořit zvládnutí standardů daných RVP, přede-
vším v českém jazyce, matematice a angličtině.
Pedagogičtí pracovníci využili „Šablony“ 
k osobnostně sociálnímu a profesnímu rozvoji. 
Vzdělávání pedagogů jsme zaměřili především 
na inkluzi, čtenářskou a  matematickou gra-
motnost a cizí jazyky. Mgr. Dana Benešová

Klub zábavné logiky 
a deskových her

Od září funguje ve škole Klub zábavné logiky a deskových her. Jeho členo-
vé se scházejí pravidelně jednou týdně a zkouší nové hry, zpravidla logické 
nebo deskové. Některé hry jsou určeny pro jednoho hráče, jiné pro více hráčů. 
K nejoblíbenějším patří hry s tučňáky, naopak nejméně se osvědčily hry typu 
sudoku nebo slitherlink, které jsou dost závislé na logickém myšlení.
Před Vánoci si členové pozvali do klubu své kamarády a rodiče a naučili je hry, 
které je nejvíce zaujaly (Da Vinci code, Six, Quartto, IQ puzzle apod.).
V průběhu dubna se všichni pokusili vymyslet a vytvořit svou vlastní logickou 
hru. Některým se dařilo více, některým méně. Nejpovedenější byl bezpochy-
by Bezdomovec Ferda od Anežky Šolcové. Mgr. Lucie Martincová

Setkání s básníkem
Dne 18. dubna přijal pozvání k nám do školy letohradský básník pan Martin Vídenský. Děti měly 
možnost seznámit se s tvorbou vzácného hosta a zeptat se na cokoli, co je zajímalo. Panu Víden-
skému patří veliké díky za příjemné chvíle s poezií a také za čas, který dětem věnoval. Budeme se 
těšit, že nás zase někdy navštíví.

Martina Křivohlávková
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Návštěva hvězdárny
Dne 8. března byla naše 4. třída s 5. třídou ve 
hvězdárně v  Hradci Králové. Bylo to tam za-
jímavé. Průvodce nám vyprávěl, jak se naše 
planeta Země otáčí kolem Slunce. Viděli jsme 
i velký dalekohled, ale nemohli jsme se do něj 
podívat, protože bylo zamračeno. Ale nejvíc se 
mi ve hvězdárně líbil film o vesmíru. Ve filmu 
jsme viděli všechny planety zblízka a ukazovali 
nám souhvězdí. Cestou jsme se stavili v Třebe-
chovicích pod Orebem podívat se do Muzea 
betlémů. Viděli jsme tam velký pohyblivý bet-
lém, byl celý ze dřeva. Ale nejenom ten, i mno-
ho jiných malých betlémů. Když prohlídka 
skončila, nasedli jsme do autobusu a jeli zpátky 
do školy. Vvýlet se mi moc líbil.

Mája Mikysková, 4. třída

Hvězda floristiky
Dívky ze Základní školy v Dolní Dobrouči se 
v  pátek 4. 5. 2018 zúčastnily okresního kola 
floristické soutěže v Kunvaldu v Orlických ho-
rách. Žákyně soutěžily v aranžování květinové 
misky na slavnostní stůl ve věkové kategorii 
11 – 15 let. V konkurenci 13 soutěžících obsa-
dily skvělá místa. Tina Pražáková z naší školy 
se umístila na 2. místě, Veronika Šolcová na 5. 
místě, Tereza Stejskalová a  Karolína Vacková 
na 6. místě a Eliška Moravcová na skvělém 8. 
místě. Za účast v soutěži dívky obdržely diplo-
my a sladkosti. Děvčata si soutěž ale i přípravu 
užila a  děkují za zajímavou zkušenost. Velké 
díky patří zahrádkářskému spolku v  Dolní 
Dobrouči a naší základní škole. Jsme rády, že 
jsme se mohly soutěže zúčastnit. Dále děkuje-
me paní Vávrové a paní Krejčové ze zahrádkář-
ského spolku, které nás na soutěž svědomitě 
připravovaly. 

Tina Pražáková, žákyně 7. třídy

Školní fotbal 
V pátek 4. května se fotbalisté z 2., 3. a 4. třídy 
zúčastnili tradičního turnaje McDonald’s Cup 
v Ústí nad Orlicí. Na naše hráče čekaly 4 týmy 
z  okolních základních škol. Kluci předvedli 
pěkný týmový výkon a umístili se na 3. místě. 
Blahopřejeme jim a  děkujeme za pěknou re-
prezentaci školy.

učitelský sbor

Exkurze do Terezína
Jako každoročně i  letos se vydali naši deváťá-
ci na exkurzi do Terezína. Protože jich bylo 
pouhých patnáct, doplnili je studenti Střední 
školy uměleckoprůmyslové v  Ústí nad Orlicí. 
I přes brzký odjezd dorazili k autobusu všichni 
a spánkový deficit dohnali po cestě do Terezí-
na. Na místě je nejprve čekala beseda zaměřená 
na opakování a orientaci v základních pojmech 
spojených s druhou světovou válkou a přednáška 
o hlavních funkcích terezínského ghetta.

Po krátké přestávce následovala prohlídka bý-
valého ghetta, expozic Muzea ghetta, Magde-
burských kasáren, krematoria nebo tajné mod-
litebny s odborným výkladem.
Poté se všichni přesunuli na prohlídku  Malé 
pevnosti (bývalé věznici gestapa) a Národního 
hřbitova, kde jsou pohřbeny oběti nacistického 
režimu.

Mgr. Lucie Martincová

Zápis do 1.třídy
Prvním krokem ke vstupu do školy je zápis 
dětí do 1.třídy. Každý rok se při zápisu snaží-
me vzbudit u dětí zájem o  školu, seznámit je 
s prostředím školy a učiteli.
Letos se zápis uskutečnil v  pátek 13. dubna 
2018. Budoucí prvňáci měli možnost vyzkou-
šet si práci na interaktivní tabuli a společně se 
svými rodiči si mohli prohlédnout výstavku 
učebnic do 1. třídy. Po nezbytných formalitách 
si budoucí prvňáčky a  jejich rodiče převzaly 
pohádkové postavičky a odváděly je k paní uči-
telce. Děti určovaly barvy, poznávaly geomet-
rické tvary, ukázaly, jak se orientují v  číselné 
řadě do 5, předvedly držení tužky a plnily ještě 
další úkoly. Všechny děti, které se zápisu zú-
častnily, se snažily ukázat, co všechno už umí. 
Za svou snahu byly odměněny hezkými dárky.
Všichni se na naše nové žáčky těšíme a přeje-
me jim, aby chodili do školy rádi a měli hodně 
pěkných zážitků. 

Den EU
Tradiční Den EU jsme ten-
tokrát na druhém stupni po-
jali netradičně. Přijeli k nám 
koordinátoři z  Eurocentra 

Pardubice a  v  průběhu celého dopoledne se-
znamovali žáky s různými informacemi o Ev-
ropské unii.
Nejprve se všichni rozdělili do deseti týmů, 

které tvořili vždy zástupci z každé třídy. První 
část absolvovali v  tělocvičně, kde plnili úkoly 
na jednotlivých stanovištích a  tím získávali 
informace o státech EU, např. poznávali různé 
euromince, památky nebo určovali, z kterých 
zemí pochází dané pohádky.
Druhá část byla věnována přednášce o  vzni-
ku EU, jejím postupném rozšiřování nebo 

o fondech EU. Ve třetí části se žáci znovu roz-
dělili do smíšených týmů a  hráli proti sobě 
hru Riskuj, která byla založena na informacích 
z přednášky.
Vítězné týmy z první a třetí části dostaly od ko-
ordinátorů drobné odměny. 

Mgr. Lucie Martincová

Poděkování patří paním učitelkám a  vycho-
vatelkám i  žákům 8. a 9. ročníku, kteří se na 
přípravě a průběhu zápisu podíleli. 

Mgr. Dana Benešová
Metodické sdružení 1. stupně ZŠ
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Čarodějnický den
30. dubna se v  naší škole uskutečnil již tra-
diční slet čarodějnic. Už od rána bylo možné 
vidět létat kolem školy čarodějnice a čaroděje 
na košťatech i bez nich. Nejdříve si ve třídách 
udělali módní přehlídku, uvařili lektvary na 
přeměnu, krásu či létání, vyřešili rébusy, za-
hráli hry. Potom se všichni sešli ke společné-
mu zpívání a kouzlení. K vidění bylo i krátké 
divadlo s  názvem „Sláva košťatům“. Starší je-
žibaby a ježidědkové si prošli školou kouzlení 
a získali na slet tolik potřebnou čarodějnickou 

průkazku. Kdo neměl vlastní koště, mohl si ho 
vyrobit nebo si dozdobil šaty krásnou pavuči-
nou s pavoukem či malou čarodějnicí. Poté se 
celý slet přesunul na hřiště, kde byl připraven 
start a  cíl čarodějnického orientačního běhu. 
Závodníci poctivě a bez kouzel bojovali se za-
danými úkoly i s tratí, nebylo totiž jednoduché 
se na cestě neztratit, ale pro všechny to byl zají-
mavý zážitek. Ty nejrychlejší čekalo překvape-
ní v podobě sladké odměny. 

Mgr. Dita Vávrová

Arboretum Žampach
Dne 7. 5. 2018 se uskutečnila exkurze do zá-
meckého arboreta na Žampachu pro 8., 7. 
a 4. třídu. Nejdříve nám průvodkyně ukázala 
areál parku s  mnoha zajímavými rostlinami 
i architektonickými prvky. Po svačině jsme se 
rozdělili do skupin. V  každé skupině byl zá-
stupce z každé třídy. Dostali jsme pracovní list 
a vyplňovali otázky, na které jsme mohli najít 
odpověď v horní zahradě arboreta. Počasí nám 
přálo a celý den se nám opravdu povedl.

Barča Mlynářová, 8. třída

Jak vypadá 
knihomol?

To byl název a  téma literární a výtvarné sou-
těže, kterou zorganizovaly čtenářské kluby na 
naší základní škole. Soutěže se zúčastnilo cel-
kem třicet osm žáků od čtvrté do deváté tří-
dy. Každý z účastníků vytvořil zcela originální 
dílo; výtvarníci kreslili obrázky a vytvářeli ob-
jekty z  různých materiálů, literáti psali pró-
zou i  veršem – limeriky, jeden ze soutěžících 
vytvořil prezentaci na počítači. Všechna díla 
byla představena na slavnostní vernisáži, kte-
rá proběhla 9. května 2018. Hodnocení prací 
prováděly děti samy mezi sebou. Na slavnost-
ním odpoledni nechyběla kytara, písničky, ob-
čerstvení ani pamětní listy a ceny pro všechny 
zúčastněné. Domů jsme odcházeli s úsměvem 
na tváři a spokojení.

Za čtenářský klub
Mgr. Stanislava Němcová

Jak vypadá 
knihomol?

Knihomol je maličký človíček, který nemá 
moc kamarádů, protože by na ně neměl žádný 
čas. Celý svůj čas tráví tím, že čte knihy. Po-
znáte ho tak, že má velké kulaté brýle, mod-
ré nepotrhané rifle, kostičkovanou košilku 
a kravatu a vždy má u  sebe knihu. Do domu 
to má kousek, takže si celou dobu čte. Kniho-
molové si přečtou první knížku, pak další díl 
stejného autora a  tak dál …. Pro knihomoly 
neexistuje televize, filmy, videa, kamarádi. Je-
dinými jeho kamarády jsou knihy. Knihy jsou 
pro ně všechno. Ale když už mají pejska, tak se 
jmenuje Pátek, když rybičku, tak je to Nemo. 
Jediný čas, který tráví bez knihy, je škola. Učí 
se velmi dobře. Mají dobré známky, ale hlav-
ně velkou slovní zásobu. Knihomolové mají 
dobrou pověst. Čtou jen dobré knihy. Když ho 
podle mého popisu poznáte a uvidíte, jakou čte 
knihu, tak byste měli mít jasno. A když už pře-
čtou špatnou knihu, dělají, že ji nikdy neviděli. 
Někde ji náhodně položí a  rychle odběhnou. 
Takže když uvidíte na nějakém nevídaném 
místě ležet knihu, už víte, proč tam je. A to jsou 
knihomolové!

Ondřej Šnajdar, 5. třída

Vydařené CYKLO GLACENSIS 2018 
po sedmnácté

V  pátek 18. května 2018 se konala meziná-
rodní jízda CYKLO GLACENSIS 2018. Le-
tošní 17. ročník nabídl krásné trasy Orlic-
kými horami až do cíle v polském Zielenieci, 
kam se sjelo skoro tři sta cyklistů. Akci zaští-
til svým jménem, morální a finanční podpo-
rou vicehejtman Pardubického kraje Roman 
Línek. Akce otevřela cykloturistickou sezó-
nu v česko-polském příhraničí.
Letošním cílem hvězdicové jízdy bylo nově 

vybudované horské středisko Zieleniec na pol-
ské straně pod Šerlichem. Na kole se jí zúčast-
nilo 130 cyklistů z deseti českých a 130 cyklistů 
z  osmi polských měst. Finančně ji podpořila 
města Lanškroun, Náchod, Choceň, Vysoké 
Mýto, obec Bačetín, Sdružení obcí Orlicko, 
DSO Region Orlické hory, Pardubický a Krá-
lovéhradecký kraj. V cíli byl pro účastníky při-
praven večerní společenský program. 
V roce 2019 bude cíl Cyklo Glacensis na české 
straně hranice a  organizátor Region Orlicko-
-Třebovsko na příští ročník všechny účastníky 
srdečně zve.

organizační tým
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Sport

Bronzová medaile pro Janu Matyášovou z Mistrovství světa 
veteránů v běhu do vrchu Železniki - Ratitovec, Slovenia 2018

V sobotu 2. června 2018 se konalo ve slovin-
ských horách, v úžasné horské krajině v měs-
tečku Železniki, mistrovství světa v  běhu do 
vrchu veteránů. V  české výpravě nechyběla 
Jana Matyášová, občanka Dolní Dobrouče, pro 
kterou je běh velkým koníčkem. 
Tratě byly rozděleny do dvou tras, delší 10,8 km 
vedla z výchozího bodu Železniky v nadmoř-
ské výšce 452 m. n. m., kterou tu absolvovali 
muži do 54 let. Kratší trasu 7,2 km z výchozí-
ho bodu obce Podlong v nadmořské výšce 767 
m.n.m. běžely všechny ženy (s převýšením 869 
m). Obě trasy se sbíhaly v Podlongu a končily 
na vrcholu hory Ratitovec v nadmořské výšce 
1636 m.n.m. Ratitovec je jedním z  krásných 
vrcholů slovinských hor v  nejjižnějším bodu 

Julienských Alp. Již z tohoto popisu je na první 
pohled zcela zřejmé, že se jednalo o velmi ná-
ročnou trasu, kde v mnoha místech se jednalo 
spíše o výstup než běh. 
Mistrovství světa se zúčastnilo 456 sportovců 
z 22 států různých kontinentů světa, své počet-
né zastoupení měla i česká výprava s 36 spor-
tovci. Mezi nimi byla Jana Matyášová, která se 
mistrovství účastnila již po šesté. 
V individuální soutěži žen Ž50 Jana Matyášo-
vá obsadila 3. místo s časem 00:57:44 ( 1.místo 
Carobbio Nives z Itálie a 2. místo Keller Elke 
z  Německa). Dále také velkou zásluhu Jana 
nese za 3. místo v  týmové soutěži žen spolu 
s Evou Klamflovou z Vrchlabí. Z české výpravy 
žen byla Jana absolutně první, kdy předstihla 

běžkyně z Čech i o několik generací mladší.
Jistě za zmínku stojí i fakt, že Jana trénuje sama 
bez velkého týmu trenérů a bez zahraničních 
soustředění. Zkrátka téměř veškerou přípravu 
i na takto významné závody prováděla na půdě 
naší obce v  podhůří Orlických hor, kde vr-
cholky nejsou zdaleka tak vysoké jako v dějišti 
mistrovství. A  hlavně proto je obdivuhodné, 
jakého výsledku je schopna dosáhnout i v me-
zinárodních měřeních s běžci, jejichž příprava 
je na profesionální úrovni. 
Za redakci Dobroučských novin Janě moc gra-
tuluji a  přeji rychlé nohy i  v  dalších startech 
nejen na mistrovstvích, ale i v ostatních závo-
dech, kterých Jana během roku absolvuje de-
sítky.  Kristýna Pražáková, redakce

Filmový festival „ Mít křídla…“
Jubilejní desátý ročník má za sebou festival 
filmů s leteckou tematikou “Mít křídla…“. Po-
řádající Spolek přátel vzduchoplavby ho tra-
dičně díky laskavosti a vstřícnosti Obce Dolní 
Dobrouč uskutečnil v prostorách místního ki-
nosálu v sobotu 24. března.
Protože se jednalo o „kulatiny“ festivalu, změ-
nili pořadatelé v  čele s  ředitelem festivalu Ja-
roslavem Šilarem obvyklé schéma akce a  po 
projekci několika nově přihlášených filmů, 
z  nichž porota vybrala tři nejlepší, došlo na 
promítání nejúspěšnějších filmů z  předcho-
zích ročníků. Zde už porota měla jen poradní 
význam, hlavní slovo měli diváci, kteří pomocí 
volebních lístků vybrali „Dokument “ a „ Klip 
desetiletí“. Celý program byl navíc zpestřen 
dotazy moderátora, kterým byl Miroslav Oros 
z letecké televize AirZone, na vzácného hosta 
a  jednoho z  porotců Martina Šonku, pilota 
světové série Red Bull Air Race, mistra Evropy 
a vicemistra světa v letecké akrobacii kategorie 
unlimited – Freestyle. Ten musel kromě odpo-
vědí na všetečné, na tělo jdoucí otázky dokázat 
např. i  hbitost svých rukou nejen při ovládá-
ní modelu vrtulníku přímo na jevišti, ale i při 
následné autogramiádě. Jeho přítomnosti vyu-
žili i zástupci Fanclubu Martina Šonky a Petra 
Kopfsteina a  před zaplněným sálem mu pro-
střednictvím Leoše Havly předali dar k  jeho 
nadcházejícím narozeninám. V  porotě zasedl 
také její tradiční předseda, vynikající paragli-
dista a  trojnásobný účastník závodu Red Bull 
X-Alps Jan Škrabálek, po jeho boku pak zased-
li redaktor České televize Michal Klokočník 
a šéfredaktor časopisu Pilot Vojtěch Šaman.
Dokumentem desetiletí festivalu „Mít kříd-
la…“ se stal snímek „Letadlo Luňák“ autora 

Tomáše Junga. Jako nejlepší klip z předchozích 
ročníků vybrali diváci snímek Dušana Vráti-
la z Aeroklubu Ústí nad Orlicí „ Nuda v Ústí 
2005“. Tento autor prožil velmi úspěšný večer, 
protože jeho další, nově přihlášený snímek 
„Ptáčata“ vybrali porotci jako nejlepší z roční-
ku 2018. Kromě mnoha dalších cen si výherci 
od předávajícího Martina Šonky a  místosta-
rosty Dolní Dobrouče Ing. Hovada převzali 
i keramický džbán s logem festivalu z letohrad-
ské dílny Marka Zamazala.
Náčelník Spolku přátel vzduchoplavby Marek 
Šnajdar vzdal hold všem, kteří festival pomohli 
uspořádat: „ Velmi děkuji všem, kteří nezištně 
přiložili ruku k dílu, Obci Dolní Dobrouč, kte-
rá festival podporuje celé desetiletí a bez kte-
ré by asi ani nevznikl, Pardubickému kraji za 

podporu, hejtmanu Pardubického kraje Mar-
tinu Netolickému a senátoru Petru Šilarovi za 
záštitu festivalu, leteckým a místním firmám za 
možnost obdarovat autory vítězných snímků 
a v neposlední řadě divákům místním i přes-
polním. “ Všechny pořadatele pak potěšila 
informace zveřejněná Miroslavem Orosem na 
webu airzone.tv, kde mohou čtenáři Dobrouč-
ských novin zhlédnout i vítězné snímky: „Fil-
mový festival ve svém desátém ročníku dorostl 
do formátu, který neurazí ani toho nejnároč-
nějšího fanouška leteckých filmů. Nejdůleži-
tější faktor se ale nevytrácí – valnou většinu 
soutěžních i nesoutěžních filmů tvoří letci sa-
motní a dokumentují v nich svou lásku k létá-
ní, letecké technice a historii letectví.“ 

Marek Šnajdar

Spolky
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Loupežnické 
putování 

Sobota 19. května 2018 patřila na Lanšperku 
opět turistice. Hasiči z Lanšperka pořádali 21. 
ročník Loupežnického putování. Pro chůze 
chtivé turisty byly připraveny trasy o délce 7, 
15, 25 a 50 km. Pro cyklisty pak trať dlouhá 60 
km. Nejmenším dětem a jejich rodičům je vě-
nována trasa 4 km z Dolní Dobrouče. O zpes-
tření dětské trasy se postaraly ženy z MS ČČK 
Dolní Dobrouč se zábavnou kontrolou pod 
Kočtinou a  na Červeném vrchu pobavili děti 
i dospělé lanšperští loupežníci, kteří se tam na 
čas usídlili. 
K  pobavení dětí v  cíli sloužil dřevěný dětský 
kolotoč a  kolo štěstí. Pod lanšperskou kaplí 
mohli návštěvníci shlédnout několik druhů 
sov z Ráje sov v Králikách. Pan chovatel zaujal 
malé i velké svým poutavým vyprávěním. 
Velké poděkování za podporu patří všem 
sponzorům a Obci Dolní Dobrouč. Záštitu pak 
akci udělil také hejtman Pardubického kraje 
JUDR. MARTIN NETOLICKÝ, PH.D..

SDH Lanšperk

Běh dobroučským krajem 
a jeho 11. pokračování

V  sobotu 3. června započali místní Orlo-
vé ukrajovat druhou dekádu závodu Běh 
dobroučským krajem. Nad akcí převzal zášti-
tu 1. náměstek hejtmana Pardubického kra-
je Roman Línek a  podpořila jej Obec Dolní 
Dobrouč. 
Pořadatelé vycházeli z  tradičně silných strá-
nek tohoto závodu (krásné letní počasí, skvělé 
zázemí, výborný areál, přehledné a  náročné 
tratě), ale připravili i několik novinek (změna 
trasy na doběhu či obměna cen v tombole)
Není tedy divu, že téměř každý, kdo se jako 
závodník či doprovod účastnil, mohl být spo-
kojen. A  že těch účastníků bylo opět požeh-
naně, svědčí číslo o počtu startujících – ve 25 
kategoriích jich bylo celkem 413, což je hodně 
vysoké číslo. Budeme se těšit, že v příštím roč-
níku v  roce 2019 přivítáme závodníka, který 
bude čtyřtisící (prozatím se počet startujících 
zastavil na údaji 3641)!!! Víte, kolik kilomet-
rů celkem všichni závodníci dohromady letos 
uběhli? Kdo si tipuje 1366 km, ten má pravdu! 
Tolik bylo uběhnuto na loukách, cestách a v le-
sích v našem kraji. 
Vítězi v  hlavních kategoriích mužů a  žen se 
stali Pavel Hrdina a Martina Vévodová, které 
spojuje nejen členství v jednom klubu AK Per-
ná, ale jsou párem i v soukromém životě. Nás 
těší, že mezi těmi, kdo vystoupili na některý ze 
zlatých, stříbrných, bronzových či bramboro-
vých stupínků, bylo i  několik Dobroučáků – 
Jolanka Marková, Honzík Kalousek, Kuba Du-
šek, Jitka Matyášová, Vojta Šolc a  jeho sestra 
Anežka Šolcová. 
Musíme zmínit i několik zajímavostí letošního 

ročníku :
• Znovu se ukázala potřebnost a  odbornost 

profesionálních zdravotníků.
• Na pomyslném stupni vítězů v počtu účastí 

se osamostatnili 3 borci, kteří mají na svém 
kontě všech 11 účastí – shodou okolností se 
představují jako Borci Horní Čermná a jme-
nují se Petr, Viktor a Agáta Borkovi, ale hned 
za nimi je už s  deseti účastmi Dobroučák 
Šimon Matějíček.

• Účastníci a  pořadatelé tradičně finančně 
podpořili Míšu Bednáře, který je jednou 
z osobností našeho závodu.

Využíváme příležitost poděkovat všem, kteří 
pomohli, aby i 11. ročník Běhu dobroučským 
krajem měl opravdu dobrou úroveň : kromě 
již zmíněných v úvodu článku i všem organi-
zátorům, rozhodčím, pomocníkům z řad Orlů 
a jejich rodin či sympatizantů, dále vlastníkům 
pozemků, kteří nám dovolují vést tratě závo-
du po jejich loukách, cestách a v lesích, všem 
sponzorům a  partnerům za finanční i  mate-
riální pomoc, místním spolkům, které nám 
pomohly s  tombolou (zahrádkáři), dozorem 
(skauti), kropením vyschlých běžců (hasiči) 
nebo propůjčením šaten (fotbalisté), velké díky 
i obecní technické četě za pomoc s vysekáním 
trávy a městské policii za zajištění bezpečnosti.
A na samotný závěr slovy ředitele závodu Petra 
Špinlera : „Zveme již teď na 12. ročník Běhu 
dobroučským krajem, který bude zase něčím 
výjimečný, přinejmenším třeba už tím, že po-
běžíš i Ty, milý čtenáři těchto řádků J. “

Vlastimil Mlynář

Pochod přes kopce a dolíky 2018

V sobotu 9.6.2018 proběhl 9. ročník obnove-
ného pochodu ,, Přes kopce a dolíky“. O pouhé 
dva dny se míjel se 130. výročím založení Klu-
bu českých turistů.
Nezvyklé a dlouhé horko, které v Česku už přes 
měsíc panuje, bylo kolem osmé hodiny ran-
ní vystřídáno kratší dešťovou sprškou. Všem 
pořadatelům okamžitě vytanula na mysli 
vzpomínka na loňský deštivý ročník, který byl 
důvodem náhlého propadu návštěvnosti, jinak 
poměrně hojně navštěvované akce (pokles na 
598 účastníků). Počasí se však naštěstí během 
hodinky vrátilo do svého letošního standardu, 
to jest suchého horka.
Znalí vědí, že se místo startu a cíle pravidelně 
střídá mezi centrem obce a hřištěm na Šejvě, 

proto bylo letos na řadě fotbalové hřiště za kos-
telem.
Dle vyplněných přihlášek se pochodu zúčast-
nilo 932 turistů. Konkrétně pěších 707 a  225 
cyklistů. (Přesný výčet účastníků na jednotli-
vých trasách bude zveřejněn na stránkách po-
chodu).
Již tradičně byla nejvíce vyhledávanou trasou 
desetikilometrová Lesní stezka.
Jak v minulém vydání DN psal Martin Hovad, 
byla naše nejdelší pěší trasa věnována Phdr. 
Jiřímu Guthu Jarkovskému (předsedovi KČT 
v letech 1915-1926). 
Vybraná kontrolní stanoviště byla zpestřena 
tematickými programy.
- Koupaliště stánkem Ekokomu s  ukázkami, 

jak nakládat se vzniklým odpadem.
- Skautská klubovna poutavým programem 

skautského oddílu a mysliveckého sdružení
- Horákova kaple - program místní skupiny 

ČČK 
Ani letos nebyli účastníci ochuzeni o  bohatý 
doprovodný program v prostoru cíle:
Odvážlivci mohli vyzkoušet jízdu na 
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cyklokuriozitách, zhlédnout tvorbu květin 
z papíru, 
Dogfrisbee – práci psovoda a  psa, jež tvoří 
dohromady jeden tým, projížďky na koních 
pro velké i malé, malování na obličej, tvoření 
masek, ukázku sanitního vozu zdravotnic-
ké záchranné služby i  s osádkou, jež zajišťuje 
přednemocniční neodkladnou péči.
Že naše práce na pochodu nestagnuje, ale 

neustále se rozvíjí a  vylepšuje, bylo ostatně 
poznat i  na gastro koutku. K  již prověřeným 
lahůdkám jako je pečená krůta, hovězí gulášek 
a kuřecí steaky letos přibyly grilované makrely 
a pro mlsouny palačinky. 
Závěrečné hojení puchýřů se již tradičně pro-
táhlo do pozdních večerních hodin.
Děkujeme sponzorům za krásné ceny a  také 
všem, kteří se podíleli na přípravě, průběhu 

a  úklidu pochodu, členkám místní skupiny 
ČČK, členům MS Dolní Dobrouč a skautské-
mu oddílu Dolní Dobrouč.
Velké poděkování všem účastníkům za podpo-
ru a přízeň během letošních rozmarů přírody 
a pochopení nutnosti omezení dopravy během 
pokládky asfaltových povrchů v centru obce.

Pořadatelé z KČT, Dolní Dobrouč

60. výročí založení místní organizace zahrádkářů v Dolní Dobrouči
V  sobotu 23. 6. 2018 se konalo v  krásně vy-
zdobeném sále Lidového domu kulturní od-
poledne pro zahrádkáře a  jejich rodinné pří-
slušníky. Program byl velice zajímavý. Oslavu 
zahájil předseda Pavel Hartl, ve svém projevu 
připomněl nejdůležitější události z  historie 
spolku. Pak následovalo ocenění dlouholetých 
aktivních členů. Kulturní vložka byla věnová-
na panu Františku |Kristlovi, který byl jedním 
ze zakládajících členů zahrádkářského spolku 
v  Dolní Dobrouči. Nataša Lužná a  Vladimír 

Hovad zarecitovali z  jeho sbírky básní „Sen 
zahrádkáře“ a  „Mám rád ovocné stromy“. 
Poté následovalo promítání krátkých filmů 
z historie a  současnosti. Nejstarší film z  roku 
1960 měl premiéru, přiblížil nám jednu z prv-
ních výstav, která se konala v Lidovém domě. 
Další filmy z historie byly z roku 1963 a 1968. 
Film o výstavě uspořádané k 50. výročí zalo-
žení zahrádkářského spolku nás zavedl do r. 
2008, natočil ho Petr Motl. Poslední film, také 
od Petra Motla, nás seznámil se zařízením 

moštárny a výrobou dobroučského moštu. Ná-
sledovala volná zábava a historky pamětníků – 
vzpomínání na staré a ještě starší časy. V sále 
byly umístěny panely s fotografiemi z historie 
a  současného života spolku. Kulturního od-
poledne se zúčastnil starosta obce Pavel Šisler 
a předseda územní rady Ing. Čepek z Ústí nad 
Orlicí. Oba poděkovali zahrádkářům za jejich 
práci a popřáli jim hodně úspěchů do dalších 
let.

Mgr. Blažena Čejková

Zahrádkáři slaví šedesátiny 
Český zahrádkářský svaz v  Dolní Dobrouči 
slaví 60. narozeniny, proto bych chtěla zavzpo-
mínat na léta minulá.
V červnu roku 1958 pánové Jan Grund, Josef 
Vacek, Josef Novák, František Mařík, Stanislav 
Moravec a  František Ryšavý založili místní 
pobočku Československého svazu zahrádkářů 
a ovocnářů v Dolní Dobrouči.
V roce 1958 měl spolek 33 členů a předsedou 
byl zvolen Josef Novák. Již na podzim zorga-
nizovali první výstavu ovoce a v následujícím 
roce připravili na jaře výstavu zimních odrůd 

ovoce a v srpnu výstavu květin. To už měl spo-
lek nového předsedu Josefa Vacka.
V roce 1959 byla zakoupena trakařová stříkač-
ka na postřik ovocných stromů za 1350,-Kč 
– první společný majetek. Protože spolek ne-
vlastnil dostatek peněz, chybějící částku zapůj-
čili předseda s jednatelem. Počet členů 52.
V roce 1960 se pořádal v Lidovém domě I. za-
hrádkářský ples, pobavit se přišlo 500 návštěv-
níků. Na podzim se konal Jiřinkový večírek 
a další výstava květin a ovoce. Také se uskuteč-
nil první zájezd do Holovous, Lázní Bělohrad 

a na zámek v Nechanicích.
Protože i  zahrádkáři se musí vzdělávat, bylo 
v  roce 1961 zakoupeno 25 odborných knih 
a knihovníkem se stal Emil Skalický. Uskuteč-
nily se tři přednášky se zahrádkářskou témati-
kou a počet členů vzrostl na 70.
V roce 1962 měl spolek 86 členů. V prostorách 
bývalé pekárny pana Pecháčka vzniká lisovna 
ovoce nákladem 11500,-Kč, lis sestrojil Franti-
šek Motl s Ladislavem Pecháčkem a Rudolfem 
Pecháčkem. Po osmi letech provozu přestává 
dosavadní moštárna vyhovovat, protože se 
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zvyšuje zájem o zpracování ovoce. Spolek také 
obdržel výpovědi ze stodol, které byly využí-
vány jako skladovací prostory. V březnu 1969 
byl proto zakoupen od paní Milady Plívové 
na „Malé straně“ pozemek se sto let starou 
chalupou č.p.63. Chalupa byla zbourána a do 
konce roku vyrostla hrubá stavba moštárny 
a  skladu, členové odpracovali 1 565 brigád-
nických hodin. I  přes velké úsilí výboru bylo 
zpracování ovoce v novém prostředí zahájeno 
až v roce 1971.
Na základě získaných zkušeností a  podle po-
žadavku výboru vypracoval Karel Vacek v roce 
1979 studii přestavby a rekonstrukce technic-
kého zařízení moštárny. V  následujícím roce 
je přestavba zahájena, ale s obtížemi je dokon-
čena hrubá stavba. Spolek bojuje s  nedostat-
kem financí, proto je podána žádost o půjčku 
na dostavbu. Po poskytnuté dotaci ve výši 50 
000,-Kč od ÚV ČZS je přestavba dokonče-
na a provoz zahájen i s technologií sterilizace 
moštu v  roce 1982. I  v dalších letech se zdo-
konaluje technologie moštování, v  roce 1984 
bylo zpracováno 108 000 kg ovoce a naplněno 
výborným moštem 70 053 lahví.
V  roce 1985 má spolek nejvíce členů – 127. 
Správcem moštárny se stává Josef Jansa – le-
gendární osobnost nejen pro zahrádkáře. 
A moštárna se stále modernizuje. Je instalován 
dopravník do myčky, zhotoven nový nerezový 
buben k  myčce, nový způsob odvzdušňování 
sterilizace, nový chladící šnek a čerpadlo, tla-
ková myčka
a další a další vylepšení.
Ne každý rok se urodí dostatek ovoce, proto 
i množství zpracovaných kilogramů a naplně-
ných lahví se liší. Nejúspěšnější byl rok 2000, 
moštárna zpracovala rekordních 158 000 kg 
jablek a bylo naplněno 98 000 lahví.
Jistě si někteří vzpomenou, že v Dobrouči byly 
zahrádkářské kolonie „Na petrovské“ a  „Na 
dolním konci“ od roku 1963, bylo to na pozem-
cích nabídnutých MNV. Činnost byla omezena 
v r.1986, užívací právo zrušeno a v roce 1989 
zahrádkářská kolonie zaniká. Pozemky byly 
uvolněny pro výstavbu rodinných domků.

Jednou z mnoha důležitých činností, které byly 
v  průběhu celé historie spolku organizovány, 
byly přednášky, besedy a praktické instruktáže 
pro zvýšení odborných znalostí členů. Na této 
činnosti se podíleli jak přespolní, tak i  míst-
ní lektoři – např. Ing. Radim Otava, Ladislav 
Ryšavý a Josef Mařík.
Zahrádkáři pro své členy i ostatní občany ob-
starávají umělá hnojiva a ochranné prostředky 
za výhodné ceny. Za ta léta by to byl asi hodně 
veliký kopec. O tuto oblast se staral František 
Vávra st., Ladislav Ryšavý a  v  současné době 
František Vávra. Rovněž by bylo zajímavé vi-
dět sad, který by vznikl z  ovocných stromků 
a keřů zajištěných k výsadbě pro členy za exis-
tence spolku. Další záslužnou činností, která 
byla spolkem zabezpečována, byl výkup ovoce 
pro veřejné zásobování. Jistě by to bylo několik 
vagonů kvalitního ovoce, jehož výkup zabez-
pečoval František Vávra st.
S obecním úřadem mají zahrádkáři uzavřenou 
smlouvu na údržbu veřejné zeleně na místním 
hřbitově, v parku u Konzumu, u obou budov 

základní školy, u  hřiště... Brigádnické hodiny 
na veřejných úpravách, v moštárně a při vylep-
šování jejího okolí i vnitřních prostor, výzdoba 
sálu na plesy a schůze – to by byly tisíce hodin. 
Poděkování patří všem aktivním členům.
Zatím píšu o  tom, jak jsou zahrádkáři pra-
covití, ale umějí se též bavit a mají smysl pro 
humor. Od roku 1960 se pořádají plesy, které 
vždy lákaly návštěvníky úžasnou květinovou 
výzdobou a dobrou zábavou. Pamětníci si ur-
čitě pamatují krásné výstavy ovoce, zeleniny 
a  květin a  soutěž o  nejkrásnější dobroučskou 
zahrádku. V  roce 2008 byla v  bývalé prodej-
ně ESO instalována nádherná výstava ovoce 
a  květin, nechyběly ani fotografie soutěžících 
zahrádek a  občerstvení. Výstavu připravili 
Líba Vávrová, Irena Krejčová, Ladislav Ryšavý 
a Aleš Kubíček. 
Na zájezdech, které bývají tři až čtyři v každém 
roce, zahrádkáři poznávají krásy naší vlasti, 
od r. 1990 i Rakousko, Polsko i Itálii. Raritou 
je rok 1974, kdy Jindřich Dušek zorganizoval 
sedm zájezdů (a to nebyl internet).
Manželé Mlynářovi organizovali zájezdy 24 
roků a  pamětníci děkují a  stále vzpomínají. 
Některé výlety byly spojeny s kulturními zážit-
ky – divadelní představení, muzikály, výstavy. 
Nelze zapomenout ani na zájezd do italského 
Rovereta. Od r.2007 připravuje zájezdy Zdena 
Dušková společně s Františkem Kosařem. Díky 
Zdeno a Františku, už se zase těšíme, kam se 
s vámi vydáme letos v létě. A nesmím zapome-
nout na třídenní zájezdy do termálů ve Velkém 
Mederu, které organizuje Právek Jansa s manžel-
kou Mílou od r 2011. Bezvadná relaxace, spous-
ta legrace, zkrátka pohoda – všichni spokojení 
účastníci se těší na příští zájezd v r. 2019.
Od r.2009 se milovníci jízdy na kole účastní 
cyklovýletů, které připravuje Pepa Mařík. Kaž-
doročně to bývají dva až čtyři, záleží na rozma-
rech počasí. V  r. 2011 nasedli cyklisté na svá 
kola dokonce pětkrát. Jedna z  cest vedla i do 
sousedního Polska.
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V  r. 2000 přijely dva autobusy italských přá-
tel, prohlédly si moštárnu a ochutnaly výbor-
ný dobroučský mošt. Návštěvu zorganizoval 
Právek Jansa. V  r. 2012 navštívili italští pen-
zisté Dobrouč a  zahrádkáři pro ně připravili 
1. května nádherné setkání u Horákovy kaple 
s občerstvením, přípitkem a kávou po italskou. 
Nechybělo krásné pěvecké vystoupení Italů.

Silvestrovské procházky k  Horákově kapli. 
Tento nápad, dnes už tradice, má své datum 
narození v r.2009. První procházky se zúčast-
nilo 53 lidí a dostali jablíčko na stužce, aby se 
neztratili. V  r. 2010 už kráčelo ke kapli 120 
statečných a PF byl keramický reliéf Horákovy 
kaple. Rok 2011 – přes 200 lidí a PF srdíčko, 
2012 – 142 účastníků a PF čtyřlístek, novinkou 
byly koledy v podání Marka Vávry a Petra Mly-
náře. V r .2013 nám počasí nepřálo, ale přesto 
nás už bylo 270 a dostali jsme rybku s pěti šu-
pinami. Děti se mohly povozit na dřevěném 
kolotoči, který zrestauroval František Kosař 
s  Tomášem Ryšavým a  Ladislavem Benešem. 
V dalších letech jsme dostali šesticípou hvěz-
dičku, zvoneček, podkovu pro štěstí a loni ko-
metu s devíti špičkami. Letošní vycházka bude 
desátá a my se už těšíme na PF – překvapení. 
Všechny PF vyráběla šikovná Kamila Šilarová. 
Děkujeme. U  kaple bylo vždy připravené ob-
čerstvení. Rádi jsme přispěli do pokladničky 
– peníze jsou použity na údržbu a opravy kap-
le. Každoročně nás Zdena Dušková seznámila 
s nějakou zajímavostí – historie kaple, Duškův 
statek, zvony, betlémská hvězda....a  přečetla 
pozdrav od italských přátel. Měli jsme také 
možnost prohlédnout si bioplynku – prováděl 
nás Ing.Hovad.

Práce členů i  samotného spolku byla v histo-
rii mnohokrát oceněna nadřízenými orgány – 
okresem počínaje až po celostátní výbor svazu 
zahrádkářů.
V r. 1997 Jindřich Dušek obdržel čestné uznání 
UV ČZS, 1981 Radimír Otava – vyznamenání 
III. stupně, 1985 Josef Jansa – vyznamenání II. 
stupně za mimořádnou práci v  místní orga-
nizaci (je jedním z  prvních členů, od r. 1972 
do r. 1985 pokladníkem, mnoho let hospo-
dářem, organizoval prodej přebytků, pečoval 
o vývěsní skříňku, 15 let byl neodmyslitelnou 
postavou moštárny), 1998 Ladislav Ryšavý, 
předseda - bronzová medaile, 2008 Karel Mo-
tyčka a Stanislav Maixner – bronzová medaile, 
2015 Aleš Kubíček – bronzová medaile, 2016 
Ladislav Ryšavý – stříbrná medaile a  Zdena 
Dušková – bronzová medaile, 2017 František 
Vávra – bronzová medaile a Vlastimil Mlynář 
– stříbrná medaile.
Není možné vyjmenovat všechny funkcioná-
ře a členy, kteří svůj volný čas věnovali a stále 
věnují smysluplné práci pro zahrádkářský spo-
lek a tím i pro obec. Chci alespoň vyjmenovat 
všechny předsedy: Josef Novák (1958 – 1959), 
Josef Vacek (1959-1972), František Vávra 
(1972-1977), Pavel Šisler ( 1977-1978), Ladi-
slav Ryšavý (1978-1998), Pavel Šisler (1998-
2001), Karel Motyčka (2001-2007), Aleš Kubí-
ček (2007-2009), Ladislav Ryšavý (2009-2018), 
Pavel Hartl (2018- …..
O  zahrádkářskou skříňku se stará Alena 
Paukrtová, fotografie dodává Aleš Kubíček 
a Petr Motl, kroniku píše od r. 2007 Líba Váv-
rová a zároveň vykonává funkci pokladníka po
Františku Vávrovi a Růženě Moravcové. Díky 
Aleši Kubíčkovi mají zahrádkáři každoročně 

zdokumentované své akce v osmi nádherných 
fotoknihách.
Letos v květnu se v Kunvaldě konalo okresní 
kolo soutěže v aranžování. Předseda ZO zjiš-
ťoval zájem v základní škole, přihlásilo se pět 
děvčat ze 6.třídy ( Kateřina Maixnerová, Eliška 
Moravcová, Tereza Stejskalová, Karolína Vac-
ková, Veronika Šolcová) a ze 7. tř. Tina Pražá-
ková. Dvakrát se sešly s Líbou Vávrovou a Ire-
nou Krejčovou v  moštárně a  zkoušely vázání 
kytky dokulata a vypichování aranžmá. A jely 
na soutěž. Vyzkoušely si, co soutěž obnáší, 
a  dostaly krásné diplomy Hvězda floristiky. 
Tina Pražáková se probojovala na druhé místo. 
Děkujeme děvčatům za vzornou reprezentaci 
dobroučských zahrádkářů. 
Dobroučští zahrádkáři, vám všem, kteří jste 
aktivně pracovali a pracujete v zahrádkářském 
spolku patří poděkování a velký obdiv. Ať vám 
všechno krásně roste a  plodí a  práce na za-
hrádce vám přináší hodně radosti. Každý pod-
zim přeji velkou úrodu jablek, aby moštárna 
vyprodukovala další stovky lahví výborného 
moštu, pro který si jezdí pěstitelé z  blízkého 
okolí i zdaleka – Trutnov, Čáslav...
Moc se mi líbí slova jednoho z našich spisova-
telů, který hezky hodnotí zahrádkáře :
„A vidíte, donedávna bych tvrdil, že není nad 
to, co člověk sám vypěstuje – a ono teda nad to 
není – ono je to čerstvé a samá šťáva – a tvrdil 
bych, že každému člověku koluje v žilách pra-
kapka venkovské krve po předcích a já nevím 
co všechno. A  dneska vím, že je to všechno 
úplně jinak. Dneska vím, že ty zahrádky jsou 
cenné, ani ne tak kvůli košíkům jablek a šves-
tek. Ale tím, že jsou kouskem světa, kde si kaž-
dý dělá úplně po svém....“

Mgr. Blažena Čejková



2/2018

str. 18

Inzerce

Revoluci v  kosmetice přinášejí nanovlákna 
na bázi kyseliny hyaluronové
Dolní Dobrouč – Výzkumníci z české biotech-
nologické společnosti Contipro dokončili vý-
voj nového produktu pro kosmetický průmysl. 
Inovativní nanovlákna kyseliny hyaluronové 
obohacená o další aktivní látky jsou vyrobená 
patentovanou technologií, kterou Contipro 
ovládá jako jediná firma na světě. Nanovlákna 
dokáží pleti dodat řádově vyšší množství látek 
proti stárnutí pleti, než umí běžné produkty. 
Navíc jsou mnohem bezpečnější, protože ne-
obsahují žádné konzervanty, stabilizátory, bar-
viva ani parfémy.
V  půlce dubna budou výsledky výzkumu 
a jeho využití v praxi představeny na nejdůle-
žitějším kosmetickém veletrhu na světě, na In-
-cosmetics Global v Amsterdamu. Nanovlákna 
vyrobená v Contipru se stanou brzy základem 
nových kosmetických produktů známých svě-
tových značek. Už dva roky Contipro testovalo 
koncept nanovlákenné kosmetiky z  kyseliny 
hyaluronové v  luxusním kosmetickém salonu 
na Champs-Élysées ve Francii a ohlas zákazní-
ků byl motivací pro další rozvoj.
Nanovlákno je tisíckrát tenčí než lidský vlas 
a má vzhledem ke své hmotnosti obrovský po-
vrch, což mu dodává výjimečné vlastnosti. Při 
styku s vodou se na obličeji okamžitě rozpustí 

Aplikace nanovláken kyseliny hyaluronové 
na navlhčenou pokožku

Firmy

i v případě vysoké koncentrace aktivních látek. 
Nízkomolekulární kyselina hyaluronová sama 
o sobě proniká hluboko do kůže, kde aktivně 
stimuluje kožní buňky, a navíc s sebou strhává 
i  další účinné látky. Tímto způsobem mohou 
nanovlákna doručit do kůže větší množství 
různých aktivních látek a  fungují díky tomu 
účinněji než klasická tekutá séra a krémy. Na-
novlákna je možné připravit v  různých for-
mách, kterými mohou být například masky na 
obličej nebo instantní séra, s různým složením 
přesně podle potřeb zákazníků z řad kosmetic-
kých firem. 

„V rámci studie účinnosti jsme s našimi nano-
vlákny porovnávali i luxusní sérum tradičního 
výrobce kosmetiky v  hodnotě cca 100 Euro za 
50 ml. Efekt obou produktů na pleť dobrovol-
nic jsme pak vyhodnocovali pomocí nejmo-
dernějších přístrojů. Půlka obličeje, na kterou 
byla aplikována nanovlákna, vykazovala lepší 
výsledky, například jsme pozorovali výrazněj-
ší redukci vrásek, snížení velikosti a  množství 
kožních pórů i zvýšení zdravého lesku pokožky,“ 
popisuje prokázaný efekt nanovláken z  hya-
luronanu vedoucí výzkumného oddělení pro 
kosmetické suroviny doktorka Iva Dolečková. 
Společnost Contipro není v  odvětví kosme-
tických surovin žádným nováčkem. Kyselinu 
hyaluronovou vyrábí už od začátku 90. let, ak-
tuálně se řadí mezi největší světové producen-
ty. Na kvalitu z  Dolní Dobrouče se spoléhají 
nejúspěšnější světové kosmetické společnosti. 
Jak říká generální ředitel, docent Vladimír Ve-
lebný, kosmetika je jen začátek. „V plánu máme 
rozjet hlavně výrobu nanovláken pro medicín-
ské účely. Aktuálně pracujeme na šesti farma-
ceutických projektech a u dvou z nich očekává-
me start klinických studií již koncem letošního 
roku.“  Kristýna Kopecká

Více informací o společnosti Contipro 
najdete na www.contipro.cz

PRODEJ PYTLOVANÉHO UHLÍ OŘECH II.
PYTLOVANÝCH UHELNÝCH BRIKET

DŘEVĚNÝCH BRIKET BALENÝCH A PYTLOVANÝCH
AKCE DO KONCE ČERVENCE 2018 – směs řezaného dřeva 1,5 m3 = 750,- Kč

Roman Kuhn, 563 01  Petrovice 16
(prodej na objednávky v areálu bývalé obalovny u Dolní Čermné)

tel. 736 674 294, 603 296 092 
www.paliva-levně.cz
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Životní jubilea oslavili

70 let Josef Pecha, LA
 Marta Langrová, DD
 Marie Skalická, DD
 Marie Dušková, HD 
 Wiktoria Simonová, DD
 Jan Stránský, DD
 Jan Kubíček, DD
 Milan Klimakovský, HD
 Ludmila Hajzlerová, DD
 
75 let Jaroslava Ryšavá, DD
 Věra Jiráská, DD
 Ludmila Matějíčková, LA
 Božena Pecháčková, DD
 Marie Motyčková, DD 
 Ladislav Kubíček, DD

80 let Marta Kovářová, DD
 Věra Věchtová, DD
 Milan Starý, HD
 Marie Stejskalová, DD
 Marie Prokopcová, DD
 Marie Vacková, DD
 Alois Skala, HD
 
85 let Božena Vacková, DD
 Marie Jansová, DD 
 Anna Halbrštátová, DD
 Ludmila Vacková, DD

Všem oslavencům blahopřejeme a do dalších let 
přejeme hodně zdraví, spokojenosti a pohody.

Zlatou svatbu oslavili manželé Ludmila a Rudolf Rajnetovi

Od posledního vydání novin se narodily tyto děti 
 Rozárie Boháčová
 Rozálie Benešová
 Valerie Nováková
 Tereza Dušková
 Ellie Matějíčková
 Šimon Vyhnálek
 Miloslav Křivohlávek
 Štěpán Čejka 

Rozloučili jsme se 
 s panem Emilem Duškem
 s panem Vincencem Maříkem
 s paní Zdeňkou Motlovou  

Žádné fotky nebudou?
…hodily by se.


